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 Уважаеми читатели,
 Във връзка с драстичното увеличаване цената 
на хартията - с 50% от началото на годината, 
макар и непропорционално, се налага коричната 
цена на вестник „100 вести“ да бъде адаптирана 
така, че да покрие разходите за печат и разпрос-
транение.
 За последен път тази мярка беше предприета 
на 1 януари 2011 година по аналогични причини.
 От 1 август 2018 година цената на „100 ве-
сти“ е 40 ст.
 Редакцията се надява на разбиране от страна 
на читателите!

Иван Господинов, 
управител и главен редактор 

EAN-8                       100news

	 Под	 мотото	 „Да	 се	
срещнем	 на	 Шипка“	 ще	
преминат	събитията,	вклю-
чени	в	проявите	за	Нацио-
нално	 честване	 „Шипчен-
ска	 епопея“	 през	 насто-
ящата	година.	През	цялата	
седмица	 21-26	 август	 в	
Габрово	ще	 има	 различни	
прояви,	 посветени	 на	 141	
години	от	 героичната	епо-
пея.	
	 Организатор	 на	 тър-
жествата	 е	 инициативен	
комитет,	 който	 се	 предсе-
дателства	от	областния	уп-
равител	на	област	Габрово	
Невена	Петкова.	Тя	споде-
ля,	че	акцентът	тази	годи-
на	ще	е	върхът	Шипка.	
	 Вероятно	 всеки	ще	 си	
помисли,	 че	 всяка	 година	
това	е	фокус	на	събитията.	
„Да	и	това	е	така,	но	през	
настоящата	година	ние	ще	
погледнем	 към	 истинския	
връх,	онзи,	който	е	в	бли-
зост	 до	 зимната	 войниш-
ка	 землянка	 и	 Командния	
пункт	 на	 генерал	 Столе-

тов.	 Точно	 там	 ще	 е	 от-
критият	 урок	 по	 история,	
който	проф.	Петко	Петков	
ще	 изнесе	 на	 24	 август“	
–	 обясни	 Невена	 Петко-
ва.	Още	един	нов	елемент	
в	 програмата	 предвиждат	
организаторите	 и	 това	 е	
мястото	на	възстановката,	
която	 ще	 реализира	 НД	
„Традиция“.	 Централната	
височина	ще	стане	център	
на	събитията	на	25	август,	
където	ще	се	пресъздадат	
историческите	действия.	
	 „Огромно	 предизвика-
телство	 е	 да	 преместим	
това	 мероприятие	 първо,	
защото	 всички	 са	 свикна-
ли	 то	 да	 бъде	 на	 Орлово	
гнездо	и	второ,	защото	ор-
ганизационно	е	по-сложно“	
–	споделя	още	областният	
управител.	 Но	 всички	 ор-
ганизатори	смятат,	че	уси-
лията	 ще	 си	 заслужават,	
защото	 там	 максимално	
се	запазва	автентичността	
на	събитията	от	третия	ден	
на	 Епопеята(11/23),	 когато	

съдбата	на	Шипка	е	вися-
ла	на	косъм.
	 От	 Националния	 парк-
музей	„Шипка	–	Бузлуджа“	
всеки	 път	 напомнят,	 че	
трябва	да	се	знае,	че	Шип-
ка	не	е	просто	мястото	на	
Паметника	 на	 свободата.	
Всяко	едно	кътче	от	парка	
е	пропито	с	история,	зато-
ва	 през	 настоящата	 годи-
на	 ще	 се	 отправи	 поглед	
именно	 към	 връх	 Шипка	
и	 преломния	 момент	 от	
защитата	на	прохода.	
	 В	хронологичен	ред	съ-
битията	 започват	 с	 праз-
нични	инициативи	за	деца	
и	 възрастни	 в	 градинката	
с	 мечето,	 както	 повечето	
габровци	 наричат	 парка	
до	Регионална	 библиотека	
„Априлов	–	Палаузов“.	Там	
Областна	 администрация	
–	 Габрово,	 заедно	 с	 Об-
щина	 Габрово,	 Регионал-
на	 библиотека	 „Априлов	
–	 Палаузов“,	 създателите	
на	„Роден	пъзел“

Нацèоíалíото чåстваíå „Шèпчåíска åпопåя” започва íа 21 август с пðазíèчíè èíèцèатèвè в Габðово, щå бъäå поä мотото:

Да сå сðåщíåм íа Шèпка

РУЖА ЛЮБЕНОВА
	 Малко	 преди	 14	 часа	
на	2	август	т.	г.	67-годишен	
пиян	габровец	катастрофи-
ра	в	село	Козирог,	съобщи	
Областната	 дирекция	 на	
МВР.	Водачът	 е	 пострадал	
и	е	настанен	в	габровската	
болница	 „с	 разкъсно-кон-
тузна	 рана	 на	 крака“.	 Ка-
тастрофата	станала	на	ляв	
завой	в	посока	село	Спан-
ци.	 Мъжът	 шофирал	 лек	
автомобил	„Фолксваген“	от	
Козирог	към	Спанци,	но	на	

левия	 завой	 изгубил	 кон-
трол,	 автомобилът	 излязъл	
вдясно	от	пътното	платно	и	
се	преобърнал.	На	мястото	
се	 наложило	 да	 бъдат	 по-
викани	и	пожарникари	със	
специализирана	 техника.	
За	изваждането	помогнали	
два	 противопожарни	 авто-
мобила	 и	 шестима	 служи-
тели.	След	освобождаване-
то	му	от	тенекиите	водачът	
бил	 тестван	 за	 алкохол	 -	
„Дрегер“-ът	отчел	1,78	про-
мила.

Пèяí катастðофèðа в Козèðог, 
пðåобъðíа сå с „Фолксвагåí”

Кèтайскèят 
хуäожíèк 
Чåí Уайíоíг äаðè 
èзложбата сè è 
съзäаäåíата от íåго 
íа жèво твоðба 
íа ÕГ „Õðèсто Öокåв” 
- Габðово
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	 Севлиевското	 ловно-
рибарско	 дружество	 „Со-
кол“	 по	 традиция	 и	 тази	
година	 организира	 своя	
празник	 днес,	 4	 август	
2018	 г.,	 край	 язовир	 „Ма-
лауча“.	 По	 време	 на	 своя	
традиционен	 празник	 се-
влиевските	ловци	ще	отбе-
лежат	121	години	от	създа-
ването	на	ЛРД	„Сокол“.	
	 Ловният	 форум	 ще	
стартира	 с	 ритуал	 по	 ос-
вещаването	 на	 членува-
щите	в	дружеството	ловни	

дружинки	 и	 ще	 продължи	
с	 модно	 ревю	 на	 дрехи,	
обувки	 и	 инвентар,	 свър-
зани	с	 ловните	приключе-

ния	на	авджиите.	
	 Ще	 има	
състезание	 по	
стрелба,	надигра-
вания	и	още	мно-
го	 забавления.	
Разбира	 се,	 по	
традиция	ще	има	
не	 само	 рибена	
чорба,	 но	 и	 раз-
нообразна	скара,	
както	 и	 томбола	

с	 множество	 предметни	
награди	като	най-голямата	
от	тях	ще	бъде	ловен	авто-

мат		ATA	ARMS.	А	човекът	с	
най-точен	 мерник	 от	 над-
преварата	 по	 стрелба	 ще	
си	 тръгне	 от	 празника	 с	
въздушна	пушка.
	 Грижата	за	доброто	на-
строение	 на	 ловци	 и	 ри-
боловци	 през	 целия	 ден	
е	 поверена	 на	 оркестър	
„Севлиево“	 с	 ръководител	
Пламен	Драшков	и	на	ор-
кестър	„Наздраве“	със	со-
листи	Силвия	Димитрова	и	
фолк	 изпълнителката	 Бри-
ана.		

ЛРД „Сокол” в Сåвлèåво пðазíува 
тðаäèцèоííо кðай язовèð „Малауча”

  

продължава на стр. 2

	 През	 юли	 РИОСВ	 про-
вери	пет	сигнала	за	непри-
ятни	миризми	и	замърсява-
не	 на	 въздуха	 в	 Габрово	 и	
Велико	Търново.	
	 Проверен	 е	 сигнал	 за	
неприятни	миризми	от	дей-
ността	 на	 инсталация	 за	
производство	 на	 пелети	 в	
Габрово.	 Установено	 е,	 че	
за	тази	дейност	дружество-
то	 няма	издадени	докумен-
ти	от	РИОСВ	-	Велико	Тър-
ново,	 разрешение	 за	 стро-
еж	и/или	удостоверение	за	
разрешаване	 на	 дейността	

от	 Община	 Габрово.	 Обек-
тът	ще	бъде	приведен	в	съ-
ответствие	 с	 изискванията	
по	 опазване	 чистотата	 на	
атмосферния	 въздух	 след	
неговото	узаконяване.
	 В	Габрово	са	проверени	
два	 сигнала	 за	 горене	 на	
отпадъци.	 В	 първия	 случай	
става	въпрос	за	почистване	
на	саморасла	растителност	
в	 южната	 част	 на	 завод	
за	производство	на	инстру-
менти	и	запалването	й,	до-
вело	до	отделяне	на	пушек	
и	неприятна	миризма.	

	 При	 проверката	 е	 кон-
статирано,	 че	 горенето	 е	
преустановено	 и	 друже-
ството	е	предприело	стъпки	
за	 извозването	 на	 расти-
телния	 отпадък	 до	 инста-
лацията	 за	 компостиране,	
действаща	 на	 територията	
на	 Регионалното	 депо	 за	
неопасни	 отпадъци	 на	 об-
щините	Габрово	и	Трявна.		
	 Вторият	сигнал	е	за	го-
рене	 на	 гуми	 и	 кабели	 на	
площадка	 за	 вторични	 су-
ровини	 на	 територията	 на	
бившия	 завод	 „Добри	 Кар-

талов“.	
	 Установено	 е,	 че	 на	
площадката	 се	 извършват	
дейности	 по	 газопламъчно	
рязане	на	два	броя	метални	
варели,	замърсени	с	нафте-
ни	отлагания.	
	 При	рязането	се	запал-
ват	 отлаганията	 от	 нафта,	
което	 води	 до	 неприятни	
миризми	 и	 дим.	 По	 време	
на	 проверката	 запалване-
то	 на	 металните	 варели	 е	
преустановено.	 Не	 е	 кон-
статирано	горене	на	гуми	и	
кабели.

РИОСВ пðовåðè äва сèгíала за гоðåíå íа 
отпаäъцè в Габðово è íåпðèятíа мèðèзма

АНАÕРОНИКА
 НЕПРАВОСПОСОБЕН ВО-
ДАЧ от Севлиево, употребил 
алкохол, е установен в с. 
Бяла река, Великотърновско. 
На 2 август т. г. при провер-
ка на мотоциклет, управляван 
от 41-годишния севлиевец, е 
установено, че е неправоспо-
собен и е в срока на изтърпя-
ване на принудителна админи-
стративна мярка за временно 
отнемане на свидетелството 
за управление на мотоцикле-
та. При проверка за употреба 
на алкохол апаратът е отчел 
2,57 промила. Водачът е отка-
зал кръвна проба. Образувано 
е бързо производство.
 ДВАМА НЕПРАВОСПОСОБ-
НИ водачи са задържани в 
Габрово. На 1 август око-
ло 21,20 часа на бул. „Тре-
ти март“ полицейски екип 
спрял за проверка автомобил 
„Рено“, управляван от 21-го-
дишен габровец. Установено 
е, че водачът е неправоспосо-
бен и управлява автомобила 
в едногодишния срок от нало-
жено му по административен 
ред наказание за същото. На 
следващия ден около 10,30 
часа на ул. „Селимица“ за 
проверка бил спрян автомо-
бил „Ауди“. И неговият водач 
- 22-годишен местен жител, 
също бил неправоспособен 
и шофирал в срока на на-
ложено му административно 
наказание за управление на 
МПС без съответното свиде-
телство. Образувани са бързи 
производства.
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рабоТа прЕдлага
„ФорЕсТа МЕбЕл“ ЕО-
ОДтърси да назначи ме-
белисти. Гр. Габрово, 
0886/332-968 [33, 33]
МЕждународЕн шо-
Фьор за курсове от Бъл-
гария до Европа търси  
0888/88-69-56. [11, 11]
ФирМа Търси работ-
ник за автомивка и гуми. 
Справки на тел. 0894/677-
099. [11, 10]
сЕрВиТьор/ка и готвач-
ка - обедно меню, търси 
тел. 0878/148-408. [11, 11]
заВЕдЕниЕ Търси готвач 
за денна смяна (обедно 
меню). Справки на тел. 
0896/654-013. [11, 11]
заВЕдЕниЕ за хранене 
търси продавач на топли 
закуски, кафе и безалко-
холно. Справки на тел. 
0897/889-012. [22, 10]
ФирМа Търси шивач-
крояч на тапицерски из-
делия. Справки на тел. 
0888/201-202. [22, 10]
заВарчици, МонТажни-
ци и строителни работни-
ци за постоянна работа се 
търсят на тел. 0893/393-
308. [11, 10]

ноВооТкриВащо заВЕ-
дЕниЕ търси да назначи 
хигиенистка и бармани. За 
контакти: тел. 0896/400-
669. [11, 9]
каМЕриЕрка и помощ-
ник-готвач/ка, работнич-
ки в кухня, сервитьор/ка 
редовно или за събота и 
неделя се търсят на тел. 
0885/333-148. [11, 8]
МЕхана Търси да на-
значи помощник-кухня. 
Предлагаме атрактив-
но заплащане. Справки 
на тел. 0888/310-981 и 
0887/002-030. [11, 8]
заВЕдЕниЕ Търси гот-
вач/ка за втора смяна. 
Справки на тел. 0889/312-
776. [7, 4]
ТаксиМЕТроВ шоФьор 
се търси на тел. 0896/644-
577. [11, 5]

дърВообрабоТВащо 
прЕдприяТиЕ „лЕско-
МЕрс” - сЕло ТуМбало-
Во, община Севлиево, на-
бира работници на пълен 
работен ден в следните 
отдели: 1. ОТДЕл „РАЗБИч-
ВАНЕ НА ДъРВЕСИНА”: А) 
ОПЕРАТОР БлОк-БАНцИГ – 
1 човек, заплащане 7 лв./
м3 ~ 1500 лв. месечно. 
Б) ОПЕРАТОР НАПРЕчНО 
РАЗкРОйВАщ цИРкУляР 
(ПЕНДУлА) - 1 човек, за-
плащане ~1200 лв. месеч-
но. В) ПОМОщНИк-ОПЕРА-
ТОРИ - 2 човека, запла-
щане 4 лв./м3 ~ 800 лв. 
месечно. 2. ОТДЕл „ПРО-
ИЗВОДСТВО НА ПЕлЕТИ”: 
А) ОПЕРАТОР ПРЕСА – 2 
човека, заплащане 8 лв./
тон ~ 1600 лв. месеч-
но. Б) ПОМОщНИк-ОПЕ-
РАТОР - 5 лв./тон ~1000 

лв. месечно. В) ОПАкОВкА 
– 2 човека ~1000 лв. на 
човек месечно. 3. ОТДЕл 
„МЕБЕлИ”: А) ОПЕРАТОР 
фОРМАТЕН цИРкУляР – 
1 човек, заплащане 900 
лв. месечно. Б) ОПЕРАТОР 
МНОГОДИСкОВ цИРкУляР 
– 1 човек, заплащане 700 
лв. месечно. 4. ОТДЕл 
„ТРАНСПОРТ”: А) ШОфьОР 
категория „D” за пътниче-
ски бус от гр. Севлиево 
до с. Тумбалово, запла-
щане  1000 лв. на месец. 
Трудовото възнаграждение 
в различните отдели се 
изчислява на база готова 
продукция по посочените 
разценки. Сумите за по-
лучаване в разценките са 
чисти, като всички данъци 
и осигуровки се заплащат 
от работодателя. За отдел 
„Разбичване на дървеси-
ната” възнаграждението 
се изплаща ежеседмично 
(петък). На желаещите да 
започнат работа в пред-
приятието се осигурява 
транспорт от гр. Габро-
во, гр. Севлиево и съсед-
ните села. Обучение за 
работа с машините, ако 

е необходимо такова, е 
за сметка на работодате-
ля. Подсигуряват се л.П.С. 
и др. Телефони за кон-
такти: 0889/343-767 или 
0885/936-464. [6, 4]
ФирМа „ВЕгЕа“ набира 
гладачки. Справки на тел. 
0885/611-290. [27, 4]
ФирМа „улуци Експрес“ 
ЕООД набира персонал за 
строителна дейност. Добро 
възнаграждение! Справки 
на тел. 0877/962-539. [22, 
4]
МайсТор за фугиране и 
надграждане на каменен 
дувар се търси на тел. 
0876/988-444. [11, 4]
шоФьор с категория 
„С+Е“ за работа с гон-
дола се търси на тел. 
0889/501-631. [11, 3]

ФирМа Търси стругар, 
може и пенсионер. Справ-
ки на тел. 0888/455-794. 
[5, 3]
пасТир сЕ търси на тел. 
06714/27-44, вечер. [3, 2]
Търси сЕ миячка-хигие-
нистка за август и септем-
ври за морето. Заплащане 
850.00 лева, работи се 
на смени. Подсигуряват се 
храна и квартира. Справ-
ки на тел. 0897/926-662. 
[5, 3]
сТолъТ под Община 
Габрово търси готвач - 
мъж. Телефон за връзка: 
0894/632-367. [6, 3]
сЕрВиТьорка и готвачка 
- обедно меню, се търсят 
на тел. 0878/148-408. [11, 
2]

Търся жЕни за гледане 
на възрастни хора в село 
яворец. Работа на смени 
(без нощни). Осигурени 
храна и карта за пътуване. 
Справки на тел. 0888/883-
324. [3, 2]
сТроиТЕлни общи ра-
ботници се търсят на тел. 
0899/147-447. [3, 2]
МайсТор на закуски се 
търси на тел. 0889/123-
045. [20, 1]
Търси сЕ работник, об-
служващ колонка на ме-
танстанция. Работа на 
смени. Справки на тел. 
0893/393-308. [15, 1]
	 Вашата	обява	ще	бъде	
отпечатана	 още	 на	 след-
ващия	ден,	ако	бъде	пода-
дена	в	редакцията	на	„100	
вести“	до	16.30	часа.

Възпоменание
На	4	август	2018	г.	
се	навършват	
5	години	

от	смъртта	на	нашия	
скъп	съпруг	и	баща	

Тодор 
Георгиев Тотев

Липсваш ни!

От	семейството

ТЪРСИ
ГОТВАЧ/ КА ЯКО ДА БАЧКА-

ЗА ДЕБЕЛА ПАЧКА
Ако приятна и модерна работна обстановка,търсите

ако желаете да се в кулинарията -развивате

Вашето място е при нас!

Ние предлагаме:
- Работа в кухня с модерно оборудване;
- Възможност за обучение и
професионална реализация;

- Денна смяна на работа;
- Мотивиращо възнаграждение.

тел. 0894/453 939За контакти: Кристина Кирова;

П О К А Н А
 На 2 август 2018 г. (четвъртък)	в	сгра-
дата	на НЧ „Просвета - 1922“ - село Меж-
дени от 18.00 часа ще	 се	 проведе	 Общо	
събрание	при	следния	дневен	ред:
	 1.	 Пререгистрация	 на	 НЧ	 „Просвета	 -	
1922“	-	с.	Междени.
	 2.	Избор	на	ново	ръководство.
	 3.	Други.
	 При	 липса	 на	 кворум	 следващо	 общо	
събрание	ще	се	проведе	на 7 август 2018 
г.	(вторник)	от	18.00 часа.
 от Читалищното настоятелство

Електроразпределение 
север ад, 

разпределителен 
обслужващ център 

габрово и горна оряховица 
уведомява своите клиенти, че:

 В периода 13.08.2018 - 17.08.2018 г. от 
09:00 до 16:00 ч. поради	извършване	на	неот-
ложни	ремонтни	дейности	на	съоръженията	за	
доставка	 на	 електроенергия	 ще	 бъде	 прекъс-
нато	 електрозахранването	 в	 района	 на	 град	
Габрово:	улица	„Палатките“.

 В периода 08.08.2018 - 10.08.2018 г. от 
09:00 до 16:00 ч. поради	извършване	на	неот-
ложни	ремонтни	дейности	на	съоръженията	за	
доставка	 на	 електроенергия	 ще	 бъде	 прекъс-
нато	 електрозахранването	 в	 района	 на	 град	
Габрово:	улица	„Палатките“.
 Електроразпределение Север АД, Разпреде-
лителен обслужващ център - Габрово и Горна 
Оряховица се извинява на своите клиенти за 
възникналото неудобство и се надява на разби-
ране. 
 Допълнителна информация можете да получи-
те на тел. 0700 1 61 61.   

Продължава от стр. 1
 Художничките	 Ема	
Вертерова	и	Елиза	Кова-
чева	са	предвидили	мно-
жество	 занимания,	 кои-
то	ще	 завършат	 с	 лятно	
кино	 на	 открито	 и	 про-
жекция	 на	 исторически	
филм,	 със	 съдействието	
на	Дома	на	хумора	и	са-
тирата,	който	предоставя	
техниката	си.	
	 Следващите	 дни	
предлагат	 изложба	 „Не-
забравимите	 български	
опълченци“	на	Тошо	Пей-
ков,	 представяне	 на	 ал-
бум	 с	 литографии	 „По-
жар	на	Балканите“,	както	
и	 представяне	 на	 още	
една	 книга,	 в	 която	 е	
събрана	цялата	известна	
на	разузнаването	инфор-
мация	за	етническия	със-
тав	 на	 всички	 населени	
места,	 статистическите	
и	 икономически	 показа-
тели	 на	 всички	 селища,	
както	 и	 законодателната	
база	и	практика	от	пери-
ода	1839-1877	г.	
	 Разбира	 се	 и	 тази	
година	 ще	 се	 проведат	
превърналите	 се	 вече	 в	
традиция	 състезания	 за	
ученици	 за	 скоростно	
изкачване	 стълбите	 към	
Паметника	 на	 свобода-
та	 и	 паралелно	 с	 това	
ще	тече	и	състезание	по	
ориентиране.	
	 Към	 момента	 запи-
салите	 се	 състезатели	
са	 около	 200	 от	 цялата	
страна.	 Състезанието	 се	
организира	 с	 изключи-
телната	подкрепа	на	Ре-
гионално	 управление	 на	
образованието	-	Габрово.	
	 Кулминационният	 ден	
25	август	започва	с	едно	
от	емблематичните	меро-
приятия,	което	от	самото	
начало	 на	Националните	
чествания	 беше	 припо-
знато	и	организирано	от	

Ротари	 клуб	 -	 Габрово,	
а	 именно	 туристически-
те	 походи.	 Те	 стартират	
рано	 сутринта	 с	 панихи-
да	 за	 загиналите	 воини,	
която	ще	бъде	на	Сокол-
ски	манастир.	
	 Както	 всяка	 година	
по	трите	лъча	-	от	Сокол-
ски	 манастир,	 местност-
та	 Узана	 и	 град	 Шипка,	
към	 връх	 Шипка	 се	 оч-
акват	 стотици	 граждани,	
които	 да	 се	 изкачат	 до	
паметния	връх.	
	 Вечерта	 ще	 завър-
ши	 с	 тържествена	 за-
ря-проверка	 на	 площад	
„Възраждане“	 	 Габрово	
и	спектакъл	на	Национа-
лен	фолклорен	ансамбъл	
„Българе“	 на	 откритата	
сцена	на	площада.	
	 Национално	 честване	
“Шипченска	 епопея”	 се	
организира	 в	 партньор-
ството	 с	 Община	 Габро-
во,	 Национален	 парк-му-
зей	 „Шипка	 -	 Бузлуджа”,	
РУО	–	 Габрово	и	Ротари	
клуб	 –	 Габрово,	 Общест-
вен	 дарителски	 фонд	 -	
Габрово	 и	 с	 подкрепата	
на:	 „Валентин	 Петров	
2004“	 ООД,	 „Вердана“	
ЕООД,	„Идеал	Стандарт“,	
„Импулс“	 АД,	 МАК	 АД,	
„М-Пресс“	ООД,	ОББ	АД,	
„Паралел“	ЕАД,	„СТС	Ин-
вест	 Холдинг“	 АД,	 „Хам-
бергер	България“	ЕООД.
	 Традиционно	 медий-
ни	партньори	са	вестник	
„100	 вести“,	 радио	 Буме-
ранг-FM,	 Дарик,	 Габро-
во	 нюз,	 Култура	 On	 Air,	
Photoplace	club.
	 О р г а н и з и р а н и -
ят	 транспорт	 до	 Върха	
на	 25	 август	 ще	 тръгва	
от	 пл.	 „Възраждане“	 в	
Габрово	в	9:30	часа,	а	от	
връх	Шипка	за	Габрово	-	
в	 15:30	 часа.	 Цената	 на	
двупосочния	 билет	 е	 5	
лева.		

Пðогðама
2 август 2018 г.

17:30	 часа	 	Откриване	 на	 изложба	
„Незабравимите	 български	 опълче-
нци“
Място:	Художествена	 галерия	 -	Ка-
занлък

16 август 2018 г.
17:30	часа		Представяне на албум с 
литографии „Пожар на Балканите“ 
Място:	Художествена	 галерия	 -	Ка-
занлък

21 август 2018 г.
16:30-19:00	 часа	 „С поглед към 
Шипка“ – празнични инициативи 
за деца и възрастни 
Място:	парк	с	мечето

22 август 2018 г.
17:30	 часа	  Откриване на изложба 
„Незабравимите български опъл-
ченци“
Място:	 Художествена	 галерия	
„Христо	Цокев“	-	Габрово

23 август 2018 г.
17:30	часа		Представяне на албум с 
литографии „Пожар на Балканите“ 
Място:	Регионален	исторически	му-
зей	-	Габрово

24 август 2018 г.
9:30 – 12:30 часа Състезания за 
ученици – изкачване стълбите към 
Паметника на свободата  и по ори-
ентиране 
12:30 – 13:00 часа Открит урок по 
история  с проф. Петко Петков
Място:	връх	Шипка	 (до	Зимна	вой-
нишка	 землянка	 и	 Команден	 пункт	
на	ген.	Столетов)	

25 август 2018 г., събота
7:45	 –	 8:30	 часа	Панихида в памет 
на загиналите в шипченските бое-
ве. Място:	Соколски	манастир	

8.45 - 11.45 часа ТУРИСТИЧЕСКИ 
ПОХОДИ 
Място:
	 Лъч	 1	 -	 Соколски	 манастир	 –	
връх	Шипка
	 Лъч	2	-	м.	Узана	–	връх	Шипка
	 Лъч	 3	 –	 храм	 паметник	 „Рож-
дество	Христово”	-	гр.	Шипка	-	връх	
Шипка

12:00	–	12:50	часа	Официална	част		
Място:	Тържествен	 подход	 към	Па-
метника	на	свободата	(каменни	ба-
релефи)

13:30 – 14:30 часа ВъзСТАНОВКА 
НА БОЕВЕТЕ. Място:	Централна	ви-
сочина	 (зад	 хотел-ресторант	 „Шип-
ка“	 и	 източно	 от	 хеликоптерната	
площадка)

20:30	 –	 21:30	 часа	  ТъРжЕСТВЕНА 
зАРЯ-ПРОВЕРКА 
Място:	пл.	„Възраждане“,	Габрово

21:45	–	22:45	часа	„О, ШИПКА“ 
СПЕКТАКъЛ НА НАЦИОНАЛЕН 
ФОЛКЛОРЕН АНСАМБъЛ „БъЛГА-
РЕ“. Място:	открита	сцена,	пл.	„Въз-
раждане“,	Габрово

ИНФОРМАЦИЯ зА АВТОБУСИТЕ:
7:30 часа		Габрово	–	Соколски	ма-
настир	-	2	лв.
7:00 часа 	Габрово	–	м.	Узана	-	3	лв.
9:30 часа Габрово – връх Шипка – 5 
лв. двупосочен
15:30 часа	Връх	Шипка	–	Габрово

Нацèоíалíото чåстваíå „Шèпчåíска åпопåя” започва íа 21 август с пðазíèчíè èíèцèатèвè в Габðово, щå бъäå поä мотото:

Да сå сðåщíåм íа Шèпка

буТикоВ сЕМЕЕн хоТЕл „Вск кЕнТаВър“ Търси 
да назначи упраВиТЕл, заМЕсТник-упра-
ВиТЕл, рЕцЕпционисТ, гоТВач, сЕрВиТьор. 
изисквания: средно специално или висше обра-
зование (Хранителни технологии; Производство на 
кулинарни изделия и напитки; Обслужване в заве-
дения за обществено хранене; Туризъм; Хотелиер-
ство, ресторантьорство и кетъринг) и практически 
опит на релевантна позиция. предлагаме: отлично 
заплащане, обезпечаване на транспортните разхо-
ди от местоживеенето до местоработата и обратно, 
бонуси за постигнати резултати. Месторабота: 
гр. Дряново, ул. „Поп Харитон” № 3. Телефон за 
информация: 0886/68-17-66 или 0884/98-06-08. 
E-mail: iz@kentavar.com. [20, 6]

бинго зала 
„габроВо“ 

Търси 
крупиЕТа

0896 604 999 

МожЕ и сТудЕнТи 
задочници

Нацèоíалíо чåстваíå “Шèпчåíска åпопåя”
21-26 август 2018  г.

Под патронажа на Президента на Република България

Намери ключа за успеха -



 е възпитаник на Природоматематическа-
та гимназия в Габрово. Завършила е висше обра-
зование по история и география във Великотър-
новския университет. 
 Започнала е като млад учител в тогаваш-
ното ЕСПУ „Георги Димитров“, сега СУ „Отец 
Пайсий“. 12 години е била зам.-директор на учи-
лището. От 10 години е директор на СУ „Отец 
Пайсий“.

34 август 2018 г. анфас

 ЖЕНИНА ДЕНЧЕВА

 - През целия си живот ра-
ботите в това училище, рядко 
се среща такава всеотдайност. 
Какво е интересното, различ-
ното в СУ „Отец Пайсий“?
	 -	 Интересното	 на	 нашето	
училище	 е,	 че	 тук	 се	 обучават	
450	 ученици	 от	 първи	 до	 два-
надесети	 клас,	 в	 26	паралелки.	
Самата	тристепенна	структура	е	
малко	 по-тежка,	 изисква	много	
разнообразни	 дейности.	 Един	
учител	 може	 да	 предава	 едно-
временно	и	на	пети,	и	на	12-ти	
клас,	 например.	 Настройката,	
подходът	е	различен,	а	също	и	
потребностите	на	децата	в	таки-
ва	 големи	 възрастови	 разлики.	
Училището	 е	 разположено	 на	
границата	 на	 трите	 най-големи	
квартала	-	Младост,	Трендафила	
и	Русевци.	
	 Най-интересното	 е	 да	 на-
блюдаваш	учениците,	започнали	
да	учат	в	училище	като	първок-
ласници	и	израснали	вече	като	
младежи	в	12-ти	клас.	Вижда	се		
промяната	 на	 детето,	 израст-
ването	му	от	момента,	 в	 който	
плахо	 е	 пристъпило	 училищния	
праг,	неговото	развитие	и	изли-
зането	му	от	училище	като	млад	
човек	на	19	 години,	с	оформен	
характер,	 потребности,	 интере-
си.	 Някои	 от	 тях	 си	 тръгват	
след	7	клас,	като	кандидатстват	
в	 други	 училища.	 Деца,	 които	
имат	интерес	към	чуждоезикова	
подготовка,	кандидатстват	в	На-
ционалната	 Априловска	 гимна-
зия.	Ученици,	които	са	насочени	
към	 природоматематическите	
науки,	 кандидатстват	 в	 Мате-
матическата.	 Други	 се	 насоч-
ват	 към	 двете	 професионални	
училища	 в	 града	 -	 Професио-
налната	 техническа	 гимназия	 и	
Професионалната	 гимназия	 по	
туризъм.	 При	 нас	 за	 пръв	 път	
има	 прием	 на	 професионални	
паралелки,	 това	 стана	 възмож-
но	след	сливането	на	СУ	„Отец	
Пайсий“	 с	 Професионална	 гим-
назия	по	строителство.
  - Как се справиха с ма-
турите Вашите ученици тази 
учебна година?
	 -	 През	 тази	 учебна	 година	
-	2017/2018,	училището	са	завър-
шили	две	паралелки	12-ти	клас.	
След	 сливането	 на	 СУ	 „Отец	
Паисий“	 и	 Професионална	 гим-
назия	по	строителство	приехме	
два	 класа,	 които	 трябваше	 да	
завършат	 своето	 обучение	 по	
учебен	план,	по	който	са	започ-
нали.	Едната	паралелка	е	по	ар-
хитектура	 и	 строителство,	 дру-
гата	 -	 общообразователна.	 За	
пръв	път	тази	година	освен	ди-
плом	за	завършено	средно	об-
разование	 дванадесетокласни-
ците	 получиха	 и	 свидетелство	
за	 професионална	 квалифика-
ция.	 Става	 дума	 за	 учениците	
от	професионалната	паралелка.	
Радвам	 се,	 че	 успяхме	 да	 съх-
раним	 професията	 строителен	
техник,	 която	 се	 оказа	 много	
търсена	 и	 приложима.	 Децата	
от	 Професионалната	 гимназия	
по	строителство	са	много	добре	
подготвени.	 От	 18	 ученици	 в	
класа,	9	са	отличници.	
	 Около	30	на	сто	от	випуска	
завършиха	с	отличен	успех.	По-
казаха	 много	 добри	 резултати	
на	 държавните	 зрелостни	 из-
пити.	Само	двама	не	са	успели	
на	 матурите,	 за	 тях	 има	 втори	
шанс	 да	 се	 явят	 в	 края	 на	
август.	 Успешно	 се	 дипломира-
ха	 и	 учениците	 от	 общообра-
зователната	 паралелка.	 Имаме	
вече	 обратна	 връзка,	 около	 80	
на	 сто	 от	 завършилите	 нашето	
училище	 продължават	 с	 висше	
образование.	 Немалка	 част	 от	
паралелката	 по	 строителство	
и	 архитектура	 са	 се	 насочили	
към	 строителни	 специалности	
в	 Института	 по	 архитектура	 и	
строителство,	други	 -	в	Лесоте-
хническия.	От	училище	те	са	се	
ориентирали	към	своята	профе-
сионална	реализация.
	 Учениците	 от	 общообразо-
вателната	 паралелка	 масово	
продължават	 в	Технически	 уни-
верситет	 в	 Габрово,	Великотър-
новския	 университет,	 в	 Нацио-
нална	спортна	академия	имаме	
приети.

 - Успяхте ли да запълните 
паралелките за осми клас, как-
во по-атрактивно предлагате 
на вашите ученици?
	 -	 Всички,	 кандидатствали	
след	 завършване	 на	 основно	
образование	за	паралелката	по	
архитектура	 и	 строителство	 в	
СУ	 „Отец	 Паисий“,	 са	 приети	
на	 първо	 класиране.	 Това	 оз-
начава	 осъзнат	 избор	 и	 добра	
мотивираност.	 Деца-
та,	които	се	записаха	
по	тази	специалност,	
бяха	 много	 ентуси-
азирани,	 а	 също	 и	
родителите.	 За	 тази	
специалност	 са	 се	
записали	 деца	 от	
Севлиево,	Дряново	и	
Трявна,	а	и	от	други	
габровски	 училища.	
Предлагаме	 и	 една	
нова	 специалност	 	 -	
„Интериорен	дизайн“,	
към	 нея	 също	 има	
голям	 интерес.	 Няма	
закрити	паралелки.
	 Засега	 броят	 на	
учениците,	 напусна-
ли	 училището	 зара-
ди	 приемането	 им	
в	 профилирани	 или	
професионални	 гим-
назии,	 е	 равен	 на	
броя	 на	 записалите	
се.	 Тези,	 които	 са	
предпочели	 да	 про-
дължат	в	това	учили-
ще,	са	наясно,	че	ще	
се	 изучава	 една	 от	
тези	 две	 професии.	
За	 двете	 специално-
сти	 е	 предвидено	 разширено	
обучение	по	английски	език,	12	
часа	седмично.
	 Осигурени	 са	 и	 безплатни	
учебници	за	учениците	от	гимна-
зиалния	 курс.	 Държавата	 дава	
безплатни	 учебници	 до	 7	 клас.	
Миналата	 година	 купихме	 учеб-
ници	за	децата	от	8	клас,	които	
учиха	по	нова	учебна	програма.	
Осигурихме	безплатни	учебници	
и	на	учениците	от	девети	и	де-
сети	 клас.	Тази	 година	 -	 също.	
Това	много	облекчава	родители-
те,	защото	един	комплект	учеб-
ници	 е	 80-90	 лв.,	 а	 учебниците	
по	чужд	език	са	още	по-скъпи,	
само	първата	част	на	учебника	
по	 английски	 струва	 120	 лв.	
Смятам,	че	така	училището	има	
доста	голяма	социална	роля.
	 	 	 На	 учениците	 е	 осигурено	
столово	 хранене,	 има	 опреде-
лена	 квота	 безплатен	 обяд	 за	
учениците,	пътуващи	до	училище	
от	други	населени	места.	Около	
50	 ученика	 от	 социално	 слаби	
семейства	също	се	хранят	без-
платно,	 по	 договор	 с	 фирмата	
наемател	на	училищния	стол.
			От	новата	учебна	година	ще	
бъде	сключен	договор	с	учебен	
център	за	обучение	на	ученици	
за	 водачи	 на	 МПС,	 категория	
Б,	след	навършването	им	на	18	
години	в	11	клас,	като	финанси-
рането	е		осигурено	чрез	спон-
сорство.	Така	че	след	завърше-
но	 средно	 образование	 наши-
те	 ученици	 освен	 дипломата,	
свидетелство	за	професионална	
квалификация,	могат	да	получат	
и	 шофьорска	 книжка,	 което	 е	
плюс	в	търсенето	и	намирането	
на	реализация	на	младите	хора	
на	пазара	на	труда.
 - Колко първолаци очаква-
те през новата учебна година?
	 -	Миналата	година	бяха	три,	
тази	 година	ще	 имаме	 две	 па-
ралелки	 първокласници.	 Две	
паралелки	 4	 клас	 завършват.	
Спазваме	 баланс	 с	 приема	 на	
учениците	 в	 начален	 етап,	 па-
ралелките	 да	 бъдат	 по	 2-3	 във	
випуск.	За	учениците	от	начален	
курс	 е	 отделен	 един	 корпус	 от	
училището.	За	да	могат	да	полз-
ват	само	него	и	да	са	на	една	
смяна.	Ако	 са	 повече	 паралел-
ките,	ще	 се	 наложи	извеждане	
на	 випуск	 в	 друга	 сграда.	 Не	
ни	се	иска	големите	и	малките	
да	 са	 в	 една	 сграда.	 Сега	 те	
влизат	 през	 различни	 входове,	
в	 два	 отделни	 корпуса,	 меж-
дучасията	 им	 са	 в	 различно	
време.	Тази	година	залягаме	на	
две	 паралелки,	 защото	 в	 една	
от	класните	стаи	на	този	корпус	
ще	 бъде	 обзаведена	 като	 ком-
пютърен	 кабинет,	 защото	 тре-

токласниците	ще	учат	нов	пред-
мет	-	дигитални	компетентности.	
За	 децата	 от	 начална	 възраст	
е	изграден	и	кабинет	по	чужди	
езици,	 започват	 да	 се	 учат	 от	
втори	клас.	Една	стая	сме	отде-
лили	и	за	игротека.
	 Аз	 не	 съм	 привърженик	 на	
събирането	 на	 много	 ученици	
в	 едно	 училище.	 Смятам,	 че	
оптималният	 брой	 на	 ученици	

в	 едно	 училище	 е	 450-500.	А	 и	
съвременните	 ученици	 стават	
все	 по-трудни	 за	 овладяване,	
затова	събиране	на	много	голе-
ми	училищни	общности	води	до	
трудното	им	обхващане.	Аз	мно-
го	държа	да	познавам	ученици-
те.	Смея	да	кажа,	че	познавам	
90	 процента	 от	 учениците	 от	 5	
до	12	клас,	и	то	не	само	по	фи-
зиономия.	 Държа	 да	 познавам	
средата	 на	 ученика,	 неговото	
семейство,	 за	 да	 си	 направя	
ясна	 и	 точна	 преценка	 как	 да	
се	 реагира	 в	 дадена	 ситуация,	
как	да	се	подходи	индивидуално	
към	 всяко	 дете.	Това	 няма	 как	
да	 се	 случи,	 ако	 учениците	 са	
прекалено	много.	Когато	започ-
нах	като	млада	учителка,	тук	се	
обучаваха	 1900	 ученика.	Тогава	
беше	 бумът	 на	 строителство	 в	
кварталите	 Младост,	 Трендафи-
ла,	Русевци,	имаше	много	мла-
ди	 семейства,	 демографската	
криза	не	бе	започнала.	Не	само	
че	 не	 познавахме	 всички	 уче-
ници,	 но	 имаше	 случаи,	 когато	
с	 колегите	 не	 се	 познавахме	
добре,	 работихме	 в	 различни	
смени.	Сега	педагогическият	ко-
лектив	е	от	 49	 учители.	Всички	
с	 необходимата	 квалификация.	
Училището	функционира	в	една	
смяна,	така	успяваме	да	обхва-
нем	учениците.
 - Училището работи ли по 
проекти?
	 -		Работим	по	проекти.	В	мо-
мента	най-усилено	се	работи	по	
проекта	 „Твоят	 час“	 вече	 втора	
година.	Той	е	в	две	направления	
-	за	формиране	на	групи	учени-
ци	за	подпомагане	на	ученици	с	
обучителни	трудности,	а	другите	
групи	 включват	 занимания	 по	
интереси.	Те	напълно	заместват	
някогашната	 кръжочна	 дейност,	
школите.	 Тази	 година	 в	 учили-
щето	бяха	формирани	24	групи,	
като	6	от	тях	бяха	за	ученици	с	
обучителни	 трудности,	 най-вече	
по	 математика,	 а	 останалите	 -	
за	 занимания	 по	 интереси.	 До	
миналата	 година	 работихме	 и	
по	проект,	в	който	бяха	включе-
ни	само	три	училища	от	облас-
тта.	Благодарение	но	проекта,	в	
училище	се	формираха	училищ-
ни	екипи	за	ресурсно	подпома-
гане.	 За	 по-голяма	 устойчивост	
на	 проекта,	 макар	 той	 да	 за-
върши,	тази	година	създадохме	
и	 назначихме	 такива	 екипи,	 а	
това	 означава,	 че	 училището	
разполага	 с	 ресурсен	 учител,	
психолог	и	логопед.
	 	В	момента	реализираме	ня-
колко	 дейности	 по	 национална	
програма	„Оптимизация	на	учи-
лищната	мрежа“.	След	сливане-
то	 ни	 с	 Професионална	 гимна-

зия	 по	 строителство	 получихме	
субсидия	чрез	Община	Габрово	
от	 Министерството	 на	 образо-
вание	 за	 225	 000	 лв.	 по	 про-
грамата.	 Последната	 година,	 в	
която	е	дадена	такава	субсидия,	
е	2017	година,	така	че	може	да	
се	 каже,	 че	 извадихме	 късмет.	
Благодарение	на	тези	средства	
в	 момента	 училището	 се	 га-
зифицира.	 Училището	 е	 много	

голямо	-	застроената	
площ	 е	 4500	 декара,	
разгърнатата	 застро-
ена	 площ	 е	 над	 12	
000,	 така	че	 тази	 га-
зификация	 се	 оказа	
най-скъпата	 за	 учеб-
но	 заведение.	 Стой-
ността	е	над	180	000	
лв.	Тези	средства	не	
бихме	могли	да	заде-
лим	от	бюджета,	ако	
не	 беше	програмата.	
Очакваме	 газифика-
цията	 скоро	 да	 при-
ключи	и	се	надяваме	
наесен	училището	да	

е	 на	 природен	 газ.	 Досега	 бя-
хме	 на	 ТЕЦ.	 Предпочитам	 да	
имаме	алтернативен	вариант	за	
източника	на	топлоенергия	-	да	
ползваме	и	газ,	и	ТЕЦ,	при	не-
обходимост	 тази	 алтернатива,	
която	е	най-благоприятна.
	 Поначало	 откакто	 санирах-
ме	училището,	с	хидроизолация	
на	 покривите,	 с	 нова	 дограма,	
температурите	в	сградата	са	по-
високи	 зимата,	 рязко	 спаднаха	
сметките	 ни	 за	 топлоенергия.		
А	и	 училището	е	 с	южно	изло-
жение.	 От	 разход	 годишно	 за	
топлоенергия	 около	 80	 000	 лв.	
той	спадна	на	45-50	000	лв.	Това	
се	 случи	 по	 проект	 за	 енер-
гийна	 ефективност	 с	 помощта	
на	 Общината.	 Благодарение	 на	
националната	 програма	 „Опти-
мизация	на	училищната	мрежа“	
се	 закупи	 ново	 оборудване	 и	
обзавеждане	 -	маси	и	столове,	
на	стойност	25	000	лв.,	а	също	
така	боядисахме	трети	и	четвър-
ти	етаж	на	3-ти	и	4-ти	корпус	на	
стойност	32	000	лв.
	 Иначе	 работим	 по	 други-
те	 национални	 програми,	 както	
всички	училища,	като	национал-
ната	програма	„Квалификация“.
 - Няма ли възможност от-
ново да бъде пуснат училищни-
ят басейн. Той вероятно е мно-
го необходим на учениците, а 
и на жителите на кварталите 
наоколо?
	 -	 Решаването	 на	 този	 про-
блем	е	повече	в	компетенцията	
на	Общината.	Училището	е	пуб-
лична	 общинска	 собственост,	
собственост	 е	 на	 Общината,	
която	я	е	предоставила	на	учи-
лището.	 А	 басейнът	 е	 частна	
общинска	 собственост.	 Община	
Габрово	прави	няколко	пъти	оп-
ити	 за	 решаване	 на	 проблема	
чрез	отдаване	на	концесия.	За-
сега	тази	формула	не	проработ-
ва,	няма	желаещи.	Към	басейна	
има	интерес,	но	концесията	им	
се	вижда	финансово	доста	теж-
ка.	 Общината	 предпочита	 кон-
цесията,	 защото	 тя	 позволява	
дълъг	период	на	отдаване	и	ин-
веститорът	да	бъде	защитен	за	
един	по-голям	период	от	време.	
Може	 би	 трябва	 да	 се	 търсят	
други	форми	и	начини.	Убедена	
съм,	 че	 градът	 има	 нужда	 от	
този	 обект,	 още	 повече	 квар-
талите	 наоколо.	 В	 транспортно	
отношение	басейнът	се	намира	
на	удобно	място.	Свидетел	съм	
как	 преди	 години	 басейнът	 се	
„пукаше	 по	 шевовете“	 от	 по-
сетители,	 деца	 тренираха	 там.	
Аз	 имам	 огромно	 желание	 ба-
сейнът	 да	 функционира.	 Имам	
и	 много	 други	 желания,	 свър-
зани	с	обновяване	на	спортна-

та	зала	на	 училището,	особено	
външните	 площадки,	 които	 не	
са	 в	 добро	 състояние.	 Вътре	
в	 сградния	 фонд	 имаме	 доста	
подобрения,	обновяване	на	ма-
териалната	база,	обновяване	на	
санитарните	възли,	но	за	двора	
и	 площадките	 има	 още	 какво	
да	 се	 желае.	 Правим	 каквото	
можем.	 Даже	 поетапно	 ремон-
тираме	стълбите	на	площадките.
 - Предполагам, че сегаш-
ните ученици са много по-
различни от някогашните, във 
времето, когато те са били 
1900 във вашето училище?
	 -	 Съвременното	 младо	 по-
коление	 няма	 навика	 да	 чете	
заради	 интернет.	Това	 е	 много	
сериозен	 проблем.	 Грамотност-
та	 идва	 с	 четенето	 на	 книги,	
докато	 съвременните	 техниче-
ски	средства	дават	възможност	
с	 търсачката	 да	 намираш	 за	
секунди	 нужната	 информация.	
Тази	 достъпност	 до	 информа-
цията	 води	 до	 демотивация	 за	
търсене	 на	 знания,	 проучване,	

изследване,	 формиране	 на	 ми-
слене.	 Затова	 смятам,	 че	 се-
мейството,	 обществото	 трябва	
да	намери	начини	децата	да	из-
лязат	от	 тази	зависимост.	Още	
повече	не	се	знае	докъде	стигат	
контактите	им	в	мрежата,	може	
да	се	получат	нежелани	ефекти,	
децата	да	станат	жертви.	
	 Много	 ми	 се	 иска	 да	 се	
върне	 някогашното	 занимание	
на	 децата	 да	 играят	 на	 двора.	
Защото	играта	е	важна	за	 тях,	
тя	 малко	 или	 много	 формира	
възможността	 децата	 да	 общу-
ват	 помежду	 си,	 да	 се	 форми-
ра	 толерантност	между	 тях.	На	
съвременните	 деца	 много	 им	
липсва	 общуването.	 Най-малко-
то	ги	дразни,	ядосва	ги,	а	това	
води	до	агресия.		
		 Класният	ръководител	е	чо-
векът,	който	трябва	да	формира	
общуването	 между	 тях.	 Прави	
ми	 впечатление,	 че	 през	 по-
следните	 години	 по-трудно	 се	
случват	 нещата.	 Големи	 труд-
ности	 имаме	 в	 общуването	 с	
начален	етап	-	втори,	трети,	чет-
върти	клас.	По-добре	се	случва	
с	 учениците	 след	 девети	 клас,	
те	 вече	 са	 пораснали,	 по-отго-
вори	може	би.	Просто	ти	е	удо-
волствие	 да	 влизаш	 в	 час	 при	
тях.
 - Говори се, че съвремен-
ните ученици са неграмотни, 
мързеливи, назаинтересовани, 
агресивни. Така ли е?
	 -	 За	 неграмотността	 вече	
казах.	Младото	поколение	пред-
почита	 интернет,	 не	 чете	 худо-
жествена	 литература.	 Четене-
то	 формира	 езиковата	 култура,	
културата	 на	 писане,	 грамати-
ческата	култура.	Когато	се	чете	
едно	 произведение,	 се	 вижда	
приложението	на	граматически-
те	норми.	
	 По	отношение	на	агресията,	
у	децата	тя	е	огледало	на	цяло-
то	ни	общество.	За	съжаление,	
това,	 което	 се	 случва	 в	 обще-
ството,	малко	или	много	децата	
го	копират	и	го	изразяват	в	учи-
лище.	Много	е	важна	ролята	на	
семейната	среда,	подкрепата	на	
семейството	и	разбира	се,	голя-
ма	е	и	ролята	на	училището.
 - Достатъчна ли е профе-
сионалната квалификация на 
учителите, обучават ли се и те?
	 -	Учителската	колегия	е	ква-
лифицирана.	 Всички	 колеги	 са	
с	 висше	 образование.	От	 49-те	
учители	в	СУ	 „Отец	Паисий“	 40	
имат	клас	квалификация,	26	ко-
леги	са	носители	на	втори	клас	
квалификация.	В	момента	текат	
обучения,	 които	 организираме	
по	 национална	 програма	 „Ква-
лификация“,	 отделно	 по	 други	

обучения,	 организирани	 от	 Ми-
нистерството	на	образованието.	
Има	 колеги,	 които	 са	 добили	
допълнително	по	още	един	кре-
дит.	 Наскоро	 мина	 обучение	
за	 учители	 от	 начален	 етап,	
които	 ще	 преподават	 в	 трети	
клас	 нов	 предмет,	 нова	 учеб-
на	 програма.	 По	 наредбата	 за	
кариерно	 развитие	 и	 израства-
не	 на	 педагогическия	 персонал	
всяка	учебна	година	всеки	един	
учител	 трябва	 да	 има	 поне	 по	
два	 кредита	 за	 квалификация.	
Те	 се	 получават	 със	 сертифи-
кат	от	обучаващата	институция.	
Задължението	 на	 работодате-
ля	 е	 да	 осигури	 квалификация	
на	 персонала,	 но	 също	 така	 и	
персоналът	да	има	желание	да	
се	 	 квалифицира.	 От	 миналата	
година,	 а	 и	 сега	 се	 наблюда-
ва	една	положителна	тенденция	
-	 колегите	 са	 стимулирани	 да	
придобиват	 и	 професионално	
квалификационни	 степени,	 за	
които	 се	 заплаща	 допълнител-
но	 към	 трудовото	 възнагражде-
ние.	Миналата	 година	 7	 човека	
придобиха	 такава	 степен,	 тази	
година	 те	са	подали	заявление	
за	 придобиване	 на	 следващата	
степен.
 - Какви качества трябва да 
притежава съвременният учи-
тел в по-сложната обстановка 
в училищата? Имате ли млади 
учители?
	 -	 Най-важното	 е	 да	 бъде	
много	добре	подготвен.	Смятам,	
че	научната	подготовка	на	коле-
гите	е	на	ниво.	В	последните	го-
дини	кадрите,	които	излизат	от	
университетите,	 имат	 по-слаба	
методическа	 подготовка.	 Преди	
години	 студентите	 ходеха	 на	
стаж	 в	 училищата,	 което	 бе	
много	полезно.	Сега	това	почти	
не	 съществува.	 Защото	 един	
учител	 трябва	 да	 бъде	 мето-
дически	 много	 добре	 подгот-
вен.	Освен	това	трябва	да	бъде	
изключително	 търпелив,	 толе-
рантен	 и	 най-важното	 да	 бъде	
много	 ентусиазиран.	Трябва	 да	
е	 наясно,	 че	 работейки,	 резул-
татите	няма	да	дойдат	веднага,	
те	 идват	 след	 време.	 Имаме	
млади	 учители,	 но	 за	 съжале-
ние,	не	са	много.	Все	още	мла-
ди	 учители	 трудно	 се	 отдават	
на	 тази	 професия.	 Напоследък	
повече	 млади	 учители	 работят	
в	 началния	 етап.	 Но	мисля,	 че	
след	 години	 образованието	 ще	
има	 много	 сериозни	 проблеми	
относно	 кадровото	 обезпечава-
не	на	обучението	по	предмети.	
И	 сега	 започва	 да	 се	 чувства	
недостиг	 на	 учители	 по	 чуж-
ди	 езици,	 по	 информационни	
технологии,	 математика.	 След	
време	 ще	 има	 много	 сериозен	
проблем	за	учители	по	физика,	
химия,	тези	специалности	не	се	
предпочитат	 много	 в	 универси-
тетите.
 - Имат ли децата свои лю-
бими учители?
	 -	Разбира	се,	че	имат.	Както	
и	в	живота,	някой	ти	става	сим-
патичен	от	първа	среща,	искаш	
да	общуваш	с	него.	Има	случаи,	
когато	това	не	се	получава.	Така	
е	и	при	учителите.	Харесването	
му	е	цялостен	процес.	Смятам,	
че	разковничето	е	точно	в	това	
-	педагогическия	такт,	педагоги-
ческото	майсторство,	търпение-
то,	културата	на	общуването.
 - Вие преподавате геогра-
фия, учениците харесват ли 
този предмет?
	 -	 Да,	 харесват	 го.	 За	 мен	
този	 предмет	 е	 много	 интере-
сен,	 предполага	 богата	 обща	
култура,	 много	 голям	 диапазон	
на	 знания.	 Той	 има	 и	 своето	
практическо	 приложение.	 До-
бре	е	един	млад	човек	да	има	
познания	за	света,	да	може	да	
се	ориентира	правилно	и	точно.	
Някой	ще	каже,	има	съвремен-
ни	 технологии	 за	 това.	Така	 е,	
но	 е	 нужно	 да	 може	 спокойно	
да	се	справи	с	картата.	Мисля,	
че	 съвременното	 приложение	
на	 географията	е	изключително	
важно,	 още	 повече,	 че	 сме	от-
ворени	към	света,	хората	могат	
свободно	 да	 пътуват.	 Много	 е	
важно	един	човек,	попадайки	в	
дадена	страна,	да	знае	нещо	за	
културата,	 за	 традициите,	 оби-
чаите	й.	 	

Гðåта Найäåíова: “Иска мè сå äåцата пак äа 
èгðаят в учèлèщíèя äвоð, а íå äа са в èíтåðíåт”

Гðåта Найäåíова
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ВЕСЕЛИН ИВ. ДИМИТРОВ

	 Иван	Пецов	е	роден	в	
Габрово	около	1855	година	
в	 многолюдно	 семейство.	
Бащината	му	къща	е	била	
в	 махалата	 Горни	 грън-
чери,	 на	 днешната	 улица	
„Скобелевска“.		Имал		два-
ма	братя	–	Стефан	и	Тотьо,	
и	 две	 сестри	 –	 Дона	 и	
Елена.	Нямаме	много	дан-
ни	за	неговата	младост,	но	
по	 всичко	 личи,	 че	 е	 бил	
добре	 образован.	 След	
Освобождението		той	е	на-
значен	за		мирови	съдия	в	
Габрово,	 но	 впоследствие	
(в	 1886	 година)	 напуска	
тази	служба	и	става	адво-
кат.	 През	 1887	 година	 се	
венчава	 с	 Велика	 Дими-
трова	Бедрозова	от	съща-
та	махала.
	 Очевидно	още	от	мла-
дини	 Иван	 Пецов	 се	 изя-
вява	 като	 голям	 общест-
веник	 и	 уважавана	 в	 гра-
да	личност.	Той	е	един	от	
най-активните	участници	в	
политиката	 като	 деец	 на	
Консервативната	 партия.	
Преследван	 е	 жестоко	 от	
Стамболовия	режим.	Мно-
го	пъти	животът	му	е	бил	в	
опасност.
	 Избран	 е	 за	 народен	
представител	 в	 ІV	 Вели-
ко	народно	събрание	(май	
1893	 година),	 което	 имало	
кратък	мандат	 със	 задача	
да	направи	промени	в	Тър-
новската	конституция.
	 По	 същото	 време	 в	
Габрово	е	построена	нова-
та	училищна	сграда,	наре-
чена	на	името	на	дарителя	
Радион	 Умников	 „Умнико-
вото	 училище“.	 На	 втория	
етаж	бил	разположен	пър-

вият	 в	 Габрово	 театрален	
салон,	както	и	две	големи	
стаи.	Иван	Пецов	решава,	
че	 това	 дава	 възможност	
да	 се	 осигурят	 помеще-
ния	 за	 възобновяването	
на		Габровската	библиоте-
ка	 „Априлов	 –	 Палаузов“.	
До	този	момент,	почти	две	
десетилетия,	 Библиотека-
та	 на	 практика	 не	 е	 има-
ла		дейност,	а	голяма	част	
от	 нейния	 книжен	 фонд	
е	 разпиляна.	 И	 така,	 по	
инициатива	на	Иван	Пецов	
и	 Васил	 Илиев	 Грудов	 на	
19	 септември	 1893	 годи-
на	 в	 салона	 на	 Умнико-
вото	 училище	 се	 събират	
24	 родолюбиви	 габровци	
и	 решават	 да	 възобновят	
дейността	 на	 Библиотека-
та.	 На	 второто	 събрание,	
проведено	 на	 29	 септем-
ври,	 е	 избрано	 и	 ръко-
водство,	 наречено	 коми-
тет,	 с	 председател	 Васил	
Ил.	 Грудов,	 подпредседа-
тел	 -	Иван	Пецов,	Стефан	
Пончев	 (учител)	 –	 дело-
водител.	 По	 това	 време	
Васил	 Ил.	 Грудов	 е	 кмет	
на	Габрово.	Година	по-къс-
но,	 от	 16	 октомври	 1894	
година,	Иван	Пецов	вече	е	
избран	за	председател	на	
читалищния	комитет.	
	 С	падането	на	Стамбо-

ловия	режим	през	1894	го-
дина	 бившите	 консервато-
ри	основават	нова	партия	
–	 Народната	 партия.	 Ней-
ни	главни	дейци	в	Габрово	
са	Иван	Пецов,	Христо	П.	

Манафов	 и	 Никола	Т.	 Ра-
шеев.	Започват	да	издават	
вестник	 „Избирател“,	 на	
който	Иван	Пецов	е	редак-
тор.	
	 На	 28	 октомври	 1894	
година	 за	 кмет	 на	 Габро-
во	 е	 избран	 Христо	 Кол-
чев	 Конкилев.	 Той	 е	 от	
Демократическата	 партия,	
яростен	 политически	 опо-
нент	 на	 народняците.	 По	
тази	 причина	 през	 1895	
година	отношенията	между	
Общинското	 управление	 и	
Читалищния	 комитет	 сил-
но	 се	 влошават.	 Стига	 се	
дотам,	 че	 кметът	 заключ-
ва	 салона	 на	 Умниковото	
училище	 и	 така	 лишава	
читалището	 от	 възмож-
ност	 да	 провежда	 своя-
та	 театрално-библиотечна	
дейност.	 За	 да	 се	 спаси	
библиотеката,	 през	 лятото	
на	 1895	 година	 Комитетът	
на	Библиотека	„Априлов	–	
Палаузов“	 начело	 с	 Иван	
Пецов	се	оттегля.	Избрано	
е	ново	ръководство,	което	
на	3	септември	1895	годи-
на	 под	 председателство-
то	 на	Тодор	 Постомпиров	
възобновява	 работата	 на	
читалището	 в	 салона	 на	
Умниковото	училище.
	 В	 същото	 време,	 въз-

мутени	от	тази	зависимост,	
Иван	Пецов,	Христо	П.	Ма-
нафов	 и	 Цанко	 П.	 Хад-
жистойчев	 подемат	 ини-
циативата	 за	 построяване	
от	 Библиотека	 „Априлов	

-	 Палаузов“	 на	 собстве-
но	 Театрално-библиотечно	
здание.	 На	 5	 септември	
1895	 година	 те	 депозират	
един	 запис	 за	 600	 лева	
(тримата	дават	по	200	лева	
-	 значителна	 за	 това	 вре-
ме	 сума),	 който	 да	 бъде	
изплатен	заедно	с	лихвите	
веднага	 щом	 „се	 захване		
да	се	гради	едно	особено	
здание	 за	 Библиотеката“.	
Така	те	слагат	началото	на	
фонд	за	построяването	на	
това	 театрално	 здание,	 в	
който	 фонд	 впоследствие	
много	 габровци	 внасят	
своите	дарения.
	 В	 края	на	 1896	 година	
адвокатът	 Иван	 Пецов	 е	
избран	 за	 народен	 пред-
ставител	в	Деветото	обик-
новено	 народно	 събрание	
(1.12.1896	 –	 19.12.1898	 г.).	
Заедно	с	него	за	депутати	
са	избрани	Христо	Петков	
Манафов	 и	 Никола	 Раше-
ев.	Всичките	са	от	Народ-
ната	 партия.	 Иван	 Пецов	
е	 избран	 за	 секретар	 на	
Народното	събрание.
	 По	 това	 време	 га-
бровската	 индустрия	 е	
в	 експанзия.	 Но	 липсата	
на	 ефективен	 транспорт	
спъвала	 и	 затруднявала	
производството.	 Всички	

суровини,	 стоки	 и	 готова	
продукция	 се	 превозвали	
с	волски	и	биволски	коли.	
Пътищата	 тогава	 били	
много	лоши,	превозът	бил	
много	 бавен	 и	 скъп.	 Осо-

бено	 трагично	 станало	
положението,	 когато	 по-
вечето	 фабрики	 монтира-
ли	 парни	 котли.	 За	 тях	
ежедневно	 били	 необхо-
дими	 тонове	 въглища,	 а	
превозът	 им	 с	 биволски	
коли	 от	 десетки	 киломе-
три	 оскъпявал	 производ-
ството.	 Построяването	 на	
железопътна	 линия	 било	
жизнена	 необходимост	 за	
българския	Манчестър.		
	 Тримата	 габровски	 де-
путати	се	заели	с	този	въ-
прос.	Те	поискали	от	пра-
вителството	да	се	построи	
железница	от	Свищов	(ва-
жно	тогава	дунавско	прис-
танище)	 през	 Павликени	
–	 Севлиево	 –	 Габрово	 и	
с	 тунел	 под	Шипка	 да	 се	
свърже	с	Южна	България.																																										
Габровските	 депутати	 със	
свои	 средства	 направили	
с	помощта	на	инженери	и	
геолози	проучване	на	въз-
можността	 трансбалкан-
ската	линия	да	се	прокара	
през	 Шипченския	 проход.	
Представили	 тези	 проуч-
вания	 на	 правителството,	
а	 след	 това	 повдигнали	
въпроса	 и	 в	 Народното	
събрание.
	 На	 16	 март	 1897	 годи-
на	 е	 свикано	 извънредно	
заседание	 на	 габровския	

Общински	 съвет	 с	 една-	
единствена	 точка	 в	 днев-
ния	 ред:	 „Обмислюване	 и	
разрешение	 на	 въпроса	
за	прокарването	на	Транс-
балканска	 жп	 линия	 през	
Шипченския	проход“.
	 Поради	 важността	 на	
въпроса	 на	 това	 заседа-
ние	са	поканени	по	списък	
да	присъстват	габровските	
индустриалци,	 търговци,	
занаятчии,	учители		–	как-
то	е	посочено	в	протокола	
–	 257	 по-първи	 граждани.	
Заседанието	 се	 провежда	
в	 салона	 на	 втория	 етаж	
на	 Умниковото	 училище.	
Кметът	Христо	Русев	пред-
ложил	 на	 двамата	 народ-
ни	представители	-	Христо	
Петков	 Манафов	 и	 Иван	
Пецов,	 „да	 докладват	 по-
ложението	по	казаний	въ-
прос“.
	 Подробните	 докла-
ди	 на	 двамата	 изяснили	
развитието	 на	 въпроса	
до	 момента	 и	 след	 мно-
гобройните	 изказвания	 и	
предложения	съветът	стиг-
нал	до	извода,	че	ще	бъде	
полезно	 „...да	 се	 направи	
проверка	на	стореното	до-
сега	по	изучаването	на	въ-
проса	не	само	в	економи-
ческо,	но	и	в	геологическо	
и	в	техническо	отношение	
на	самото	място	 (а	не	по	
картите)	 на	 Шипченския	
проход	 от	 някой	 специа-
лист,	признат	авторитет	по	
направата	 на	 тунелите	 в	
Европа.	 Чрез	 такова	 спе-
циално	 лице	 направените	
изучвания	 да	 имат	 нужна-
та	 достоверност,	 както	 и	
да	 се	 има	 гаранцията	 за	
добрия	 избор	 на	 стран-
ното	 лице,	 което	ще	 бъде	
повикано.	 Да	 се	 помоли	
г-н	 министър-президента	
да	 направи	 този	 избор,	
както	и	да	го	повика...“.
	 На	 основата	 на	 тези	
разсъждения	 общинарите	
вземат	 важни	 решения:	
Избират	за	делегат	почет-
ния	 габровски	 гражданин	
г-н	Христо	Манафов,	който	
да	 обходи	 градовете	 Се-
влиево,	Свищов,	Казанлък,	
Карлово,	 Калофер,	 Стара	
Загора	 и	 Пловдив	 и	 да	
ги	покани	от	името	на	Га-
бровската	община	и	те	да	
окажат	 помощ	 за	 начина-
нието.
	 Решават	да	се	помоли	
от	 Габровското	 общинско	
управление	 направо	 или	
чрез	 особен	 за	 това	 пра-

теник	 министър-президен-
та	д-р	Константин	Стоилов	
да	 избере	 и	 повика	 на	
частни	 разноски	 стран-
ний	 специалист-инженер,	
който	 при	 съдействието	
на	 един	 наш	 инженер	 да	
изучи	 Шипченския	 проход	
главно	 за	 тунела,	 който	
ще	 стане	 под	 него,	 както	
и	да	прегледа	прохода	Ха-
инбоаз	и	да	изготви	срав-
нителен	 доклад	 за	 двете	
трасета.
	 Такъв	 инженер-специа-
лист	 е	 бил	 повикан,	 той	
изработил	 анализите	 и	 те	
били	 отпечатани	 в	 специ-
ална	брошура.
	 Разходите	по	това	про-
учване	 били	 поети	 отново	
изцяло	 от	 Иван	 Пецов	 и	
Христо	Манафов.
	 Предприетите	 енер-
гични	 действия	 дават	
резултат	 и	 с	 приетия	 от	
Народното	 събрание	 на	
14	 декември	 1897	 година	
Закон	 за	 допълнение	 на	
Закона	 за	 проектиране	 и	
построяване	 на	 железо-
пътна	 мрежа	 (утвърден	 с	
княжески	 указ	 от	 31	 де-
кември	 1897	 година)	 пра-
вителството	 е	 натоварено	
от	 Народното	 събрание	
да	 извърши	 проучването	
на	 Презбалканската	 ли-
ния	 Търново	 -	 Севлиево	
-	 Габрово	 -	 Шипченския	
проход	-	Казанлък.	
	 Радостта	 от	 приемане-
то	 на	 този	 закон	 е	 била	
неописуема.	Изпратени	са	
множество	 благодарстве-
ни	телеграми	до	княза,	до	
министър-председателя,	до	
председателя	на	Народно-
то	 събрание,	 до	 двамата	
габровски	депутати	и	про-
чие.
	 На	 16	 декември	 1897	
година	лично	княз	Ферди-
нанд	 телеграфира	 на	 га-
бровския	кмет:
	 „Кмету	 Габрово.	 Рад-
вам	 се	 заедно	 с	 габро-
вци	 за	 справедливото	 и	
патриотическо	 решение	
на	 народното	 представи-
телство	 за	 прекарване	 на	
трансбалканската	 желе-
зопътна	 линия	 през	 Шип-
ченский	 проход.	 Щастлив	
съм,	 че	 тази	 толкоз	 ва-
жна	 за	 економическото	
състояние	 на	 страната	 ни	
линия,	 която	 ще	 свърже	
Северна	с	Южна	България	
и	 ще	 помогне	 не	 малко	
за	 повдигане	 в	 търговско	
и	 промишлено	 отношение	
любимия	ми	град	Габрово.
	 Предайте	 на	 всички,	
които	ми	изказаха	по	този	
случай	 своите	 чувства	 на	
вярност	 и	 преданост	 мо-
ите	 искрени	 и	 от	 сърдце	
благодарности.	Князът“.
	 Особено	 благодарни	
били	 габровци	 на	 депута-
тите	 Христо	 Манафов	 и	
Иван	Пецов.	
	 Ето	 какви	 телеграми	
са	получавали	те:	
	 „Обаяни	сме	от	успеха.	
Името	ви	ще	остане	вечно	
запечатано	 в	 сърцата	 ни“	
или	 „Радостта	 е	 всеобща.	
Здравейте	 истински	 на-
родни	представители“.
	 За	 събитието	 пишат	
вестниците	 „Мир“	 и	 „От-
зив“.
	 За	 съжаление,	 критич-
ни	моменти	в	състоянието	
на	 българските	 финанси,	
както	 и	 конюнктурни	 ло-
бистки	интереси	осуетяват	
това	решение.
	 Иван	Пецов	е	избиран	
и	 в	 състава	 на	 V	 Велико	
народно	събрание	и	в	ХІІ,	
ХІІІ	 и	 ХV	 Обикновено	 на-
родно	 събрание.	 Така,	 с	
известни	прекъсвания,	той	
е	 бил	 шест	 пъти	 народен	
представител	до	1913	годи-
на,	като	три	пъти	е	бил	де-
путат	от	опозицията	и	три	
пъти	 –	 от	 управляващата	
партия.
	 Наред	с	политическата	
си	 дейност	 той	 се	 изявя-
ва	 и	 като	 индустриалец.	

Акционер	е	в	Леяро-желе-
зарската	фабрика	на	Иван	
Недков	 и	 във	 Фабриката	
за	 производство	 на	 вар	
„Варовник“.
	 Когато	 във	 фонда,	 ос-
нован	 през	 1895	 година	
от	Иван	Пецов	и	неговите	
приятели,	 е	 набрана	 вече	
една	 значителна	 сума,	 се	
решава	 да	 започне	 вече	
строителството	на	Театрал-
но-библиотечното	здание.	
	 На	 30	 септември	 1907	
година	 библиотечното	 на-
стоятелство	свиква	събра-
ние	 в	 Палаузовото	 учили-
ще,	 председателствано	 от	
Иван	Хаджиберов.	Обсъж-
да	 се	 подробно	 въпроса	
за	новата	сграда	и	се	из-
бира	 25-членна	 комисия,	
която	да	работи	по	засил-
ване	на	фонда.	
	 Членовете	 на	 тази	 ко-
мисия	 били:	 Иван	 Пецов,	
Цанко	 Петров	 Хаджистой-
чев,	 инж.	 Стефан	 Мана-
фов,	 Досю	 Негенцов,	 д-р	
Петър	 Цончев,	 Добри	 Ив.	
Калпазанов,	Тодор	 Хаджи-
петров,	 Цанко	 Дюстаба-
нов,	Стефан	Милков,	Иван	
Досков,	Н.	Калчев,	свеще-
ник	 Христо	 Вуцов,	 Г.	 Хад-
жигенчев,	 Рачо	 Христов	
Бобчев,	 Коста	 Симеонов,	
М.	Чернев,	Паскал	Паска-
лев,	Димитър	Бакалов,	Ан-
дрей	Дойкин,	Цвятко	Бой-
новски,	 Панайот	 Славчев	
и	 др.	 Комисията	 започва	
енергично	 да	 работи	 за	
събиране	 на	 средства	 от	
по-състоятелните	 граж-
дани.	 Самите	 членове	 на	
комисията	 също	 даряват	
различни	суми.	
	 На	 24	 ноември	 1907	 г.	
Иван	 Пецов	 подарява	 за	
новата	 читалищна	 сграда		
едно	свое	място	на	брега	
на	река	Синкьовица	от	300	
квадратни	 метра,	 а	 брат	
му	Тотьо	 –	 100	 квадратни	
метра.	
	 Примера	 му	 следват	
и	 други	 габровци	 –	 да-
рители:	 Максим	 Григоров	
заедно	с	брат	си	и	сестра	
си	 дарява	 800	 квадратни	
метра,	Иван	и	Христо	Кон-
килеви	 –	 400	 квадратни	
метра,	 Никифор	 Казасов	
и	Еким	Манолов		-	по	100	
квадратни	метра,	и	др.
	 Голямото	събитие	–	по-
лагането	 на	 основния	 ка-
мък	 на	 бъдещата	 сграда,	
било	 насрочено	 за	 праз-
ника	на	Библиотеката	-	25	
март	 1908	 година	 -	 Благо-
вещение.	 (Благовещение,	
25	 март,	 е	 определено	 за	
празник	 на	 Библиотеката	
на	 28	 юни	 1898	 година.	
През	 1925	 година	 праз-
никът	 на	 Библиотеката	 е	
преместен	 на	 8	 ноември	
-	Димитровден.)
	 „...	 Величественото	
здание,	 което	 ще	 бъде	
издигнато	 в	 Габрово,	 ще	
напомня	 на	 бъдещите	 по-
коления,	 които	 ще	 растат	
и	ще	се	развиват	при	по-
други	 условия,	 не	 само	
за	щедростта	на	габровци,	
проявена	в	много	направ-
ления,	 но	 и	 за	 тяхната	
любознателност	 и	 дълбо-
ка	 преданост	 към	 наше-
то	 развитие.	 Априловци	
и	 Палаузовци	 бяха	 сме-
ло	 последвани	 и	 нека	 се	
надяваме,	 че	 започнатото	
дело	ще	се	изкара	до	края		
при	 същия	 ентусиазъм	 и	
щедрост,	 при	 каквато	 се	
то	 започна.	Блазе	на	 тия,	
които	 чрез	 своето	 мате-
риално	пожертвувание	ще	
могат	 да	 оставят	 и	 при-
ятен	 спомен	 за	 себе	 си	
и	 назидателен	 пример	 на	
подрастващото	 поколе-
ние...	 Да	 подкрепиш	 едно	
подобно	 начинание,	 да	
даряваш,това	 ще	 рече	 да	
живееш,	 там	 е	 смисълът	
на	 живота...“	 -	 отбелязва	
в	свое	антрефиле	по	този	
повод	габровският	вестник	
„Борба“.

следва продължение

Иваí è Вåлèка Пåцовè: Да äаðяваш, това щå 
ðåчå äа жèвååш, там å смèсълът íа жèвота

				Депутатите	от	Петото	Велико	народно	събрание,	заседавало	в	Търново	през	1911	г.	Тук	е	и	габровският	депутат	Иван	
Пецов.	Снимка:	Сайт	на	Народното	събрание

Иван Пецов (1855 – 1914 г.)
Адвокат, читалищен и политически деец, народен 
представител. Дарител на Габровската народна 
библиотека „Априлов – Палаузов“ 
Снимка: Държавен архив – Габрово

Велика Ив. Пецова (1870 – 1935)
Дарителка на Габровската народна библиотека „Ап-
рилов-Палаузов“ 
Снимка: Държавен архив – Габрово
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АНгЕЛ АНгЕЛОВ

	 На	 Националното	 съ-
вещание	 на	 21	 юли	 2018	
г.	в	София,	организирано	
от	 БСП,	 председателят	
на	БСП	Корнелия	Нинова	
представи	 Новата	 визия	
на	БСП	за	развитието	на	
България	в	бъдеще	и	при-
зова	и		българските	граж-
дани	да	вземат	участие	в	
обсъждане	на	партийната	
им	визия.	
	 Като	 обикновен	 бъл-
гарски	 гражданин	 и	 аз	
реших	 да	 се	 възползвам	
от	 поканата	 на	 Корне-
лия	 Нинова	 и	 да	 взема	
участие	в	обсъждането	на	
визията.	 Написах	 след-
ните	 редове	 за	 визията	
не	 от	 позицията	 на	 учен	
човек,	 какъвто	 не	 съм,	
нито	от	някакви	партийни	
позиции.	 Написах	 ги	 от	
позицията	 на	 един	 бъл-
гарски	дядо	на	91	години,	
живял	през	три	различни	
епохи	 -	 фашизъм,	 тота-
литарен	 комунизъм,	 през	
който	 45	 години	 строил	
социализъм,	 и	 вече	 28	
години	живее	в	общество	
на	 парламентарна	 де-
мокрация.	 Ще	 отбележа	
също,	 че	 вече	 повече	 от	
20	години	съм	несменяем	
председател	 на	 ОПО	 на	
БСП	в	квартал	Баждар	в	
Габрово.
	 Какво	всъщност	пред-
ставлява	Новата	визия	на	
БСП	 за	 развитието	 на	
България?	
	 Едни	я	определят	като	
най-обикновена	 партийна	
платформа	на	БСП,	други	
-	като	партийна	програма	
за	 управление	 и	 пр.	Топ	
журналистката	 Валерия	
Велева	пише,	че	Визията	
на	БСП	не	е	нито	партий-
на	 програма	 за	 спечел-
ване	на	избори,	нито	пък	
управленска	програма.	Тя	
я	 определя	 като	 маща-
бен	 проект	 за	 рестарт	
на	 прехода	 и	 база	 за	
изграждане	 на	 нова	 дър-
жава.	 Думата	 „визия“	 е	
латинска	 и	 в	 буквален	
превод	 на	 български	
език	 означава	 „виждам“,	
а	 в	 преносен	 смисъл	 –	
„идеи“.	 Корнелия	 Нинова	
каза	 за	визията	на	БСП,	
която	 представи,	 че	 на	
този	 етап	 това	 са	 само	
идеи	за	обсъждане,	а	не	
готови	решения	за	дейст-
вия.	И	аз	приемам,	че	на	
този	 етап	 Новата	 визия	
на	БСП	са	само	идеи	за	
развитие	 на	 България	 в	
бъдеще.
	 Доколкото	 можах	 да	
се	 запозная	 със	 съдър-

жанието	на	Новата	визия	
на	БСП,	твърдя,	че	идеята	
за	ролята	на	българската	
държава	 в	 управлението	
на	 страната	 ни	 е	 сърце-
вина	 на	 визията,	 затова		
ще	се	спра	само	на	този	
въпрос.	 Корнелия	 Нино-
ва	 в	 своето	 слово	 каза	
на	 Националното	 съве-
щание,	 че	според	 	нея	в	
годините	на	прехода	след	
10	 ноември	 1989	 г.	 бъл-
гарската	държава	е	дала	
своите	 правомощия	 на	
пазара	 с	 надеждата,	 че	
той	ще	 се	 саморегулира,	
но	това	не	стана.	Според	
Нинова	 българската	 дър-
жава	 прехвърлила	 също	
и	 своите	 задължения	 на	
частни	 структури,	 но	 те	
не	 работели	 за	 общест-
вените	 интереси,	 а	 за	
своите	 лични	 интереси.	
Така	у	нас	се	роди	скри-
тата	 паралелна	 държава	
–	малко	на	брой	икономи-
чески	 кръгове,	 предста-
вляващи	 спойка	 от	 пари	
и	 политици,	 да	 управля-
ват	 България.	 В	 печата	
бяха	 публикувани	 и	 още	
по-негативни	 оценки	 за	
състоянието	 на	 българ-
ската	 държава	 днес.	 Со-
циологът	 Кънчо	 Стойчев	
пише,	 че	 основната	 ни	
грешка	по	време	на	пре-
хода	 след	 1989	 година	 е,	
че	 съсипахме	 държавата	
си	 –	 обругахме	 я	 и	 я	
поругахме	 и	 отрекохме	
нейната	 ръководна	 роля	
в		икономиката,	регионал-
ното	 развитие	 и	 пр.	 Ва-
лерия	Велева	също	пише,	
че	 в	 нашата	 държава	 е	
установен	порочен	начин	
на	управление	–	държава-
та	 е	 изключена	 от	 упра-
влението	 на	 ключовите	
сектори	 на	 българската	
икономика.
	 В	 заключение	 на	
своето	 програмно	 слово	
на	 Националното	 	 съве-
щание	 Корнелия	 Нинова	
каза,	 че	 предложението	
на	 БСП	 във	 Визията	 за	
нов	 начин	 за	 управле-
ние	 на	 България	 по	 съ-
щество	 означава	 да	 се	
сложи	 край	 на	 бягството	
на	държавата	ни	от	функ-
циите	й	и	връщането	й	в	
стратегическите	 сектори	
на	живота	на	българските	
граждани	 като	 енергети-
ка,	 земеделие,	 здравео-
пазване,	 образование	 и	
пр.	Тя	апелира	за	повече	
държава	 там,	 където	 е	
необходимо	и	възможно.
	 Какво	 се	 предвижда	
във	 Визията	 на	 БСП	 за	
повече	 държава	 в	 клю-
човия	сектор	икономика?	

Първо,	 българската	 дър-
жава	 да	 си	 влезе	 в	 ро-
лята	на	съфинансирането	
–	 да	 участва	 с	 делово	
инвестиране	 в	 изгражда-
нето	 на	 нови	 производ-
ствени	 мощности.	 Второ,	
стратегически	 за	 държа-
вата	 предприятия	 да	 бъ-
дат	 не	 само	 със	 закон	
забранени	 за	 приватиза-
ция,	 но	 и	 за	 отдаване	
на	концесия,	защото	една	
концесия	 от	 30	 години	
си	 е	 скрита	 приватиза-
ция.	Трето,	 твърди	 се	 от	
Корнелия	Нинова,	че	във	
Франция,	 Германия,	Унга-
рия	и	Чехия	държавата	не	
само	държи	контрола	над	
стратегически	 обекти,	 но	
са	 пристъпили	 към	 обра-
тно	изкупуване	на	такива	
обекти.	Твърди	се	още,	че	
у	нас	е	нарушено	равно-
весието	 между	 държавна	
и	 частна	 собственост	 и	
то	трябва	да	бъде	възста-
новено	като	и	българска-
та	 държава	 започне	 да	
изкупува	 приватизирани	
свои	 активи,	 например	
активите	ЧЕЗ.	Връщането	
на	 българската	 държава	
в	 икономиката	 като	 соб-
ственик	на	производстве-
ни	активи	противоречи	на	
установената	 у	 нас	 па-
зарна	икономика.	Връща-
нето	на	българската	дър-
жава	като	собственик	на	
активи	в	ключови	сектори	
на	икономиката	означава	
по	същество	връщане	към	
банкрутиралата	 сама	 по	

себе	 си	 командно-плано-
ва	 икономика	 на	 социа-
лизма,	от	която	в	начало-
то	на	прехода	се	отказа	и	
прие	пазарната.
	 Учудващо	е,	че	в	при-
етата	 на	 заседанието	 на	
49	конгрес	на	БСП	на	28	
октомври	 2017	 г.	 Полити-
ческа	 визия	 „Повече	 со-
циална	Европа	в	интерес	
на	 хората“	 се	 твърди,	 че	
е	важно	България	да	вле-
зе	в	еврозоната	и	приеме	
еврото,	а	в	Новата	визия	
само	 след	 10	 месеца	 се	
предлага	 да	 не	 влиза	 и	
да	 не	 приема	 еврото.	 В	
своите	доклади	Корнелия	
Нинова	ни	убеждава	кол-
ко	 добре	 е	 за	 България	
да	влезе	в	еврозоната		и	
приеме	еврото,	а	във	вто-
рия	случай	колко	е	лошо	

за	 България,	 ако	 ги	 при-
еме.	 Само	 за	 10	 месеца	
Корнелия	 Нинова	 и	 БСП	
се	 завъртяха	 на	 180	 гра-
дуса	по	такъв	кардинален	
въпрос	 за	 икономическо-
то	 развитие	 на	 България	
като	влизане	в	еврозона-
та	и	приемане	на	еврото.
	 В	 ключовия	 сектор	
регионално	 развитие	 във	
Визията	на	БСП	се	пред-
лага	 	 нов	 модел	 на	 ре-
гионализация	 на	 нашата	
икономика.	 Предлага	 се,	
например,	 високотехно-
логичните	 производства	
в	 областта	 на	 информа-
ционните	услуги	да	се	съ-
средоточат	в	София	и	Ва-
рна;	 производството	 на	
компютри	 и	 електроника	
–	 в	 София,	 Пловдив,	 Бо-
тевград	и	т.	н.	Това	пред-
ложение	 го	 намирам	 за	
напълно	волунтаристично,	
защото	 няма	 как	 българ-
ската	 държава	 да	 пре-
мести	 изградените	 вече		
производства	 от	 едни	
региони	 в	 други	 региони	
с	 административни	 сред-
ства.	 А	 нови	 инвестиции	

в	 слаборазвитите	 иконо-
мически	 региони	 държа-
вата	 може	 да	 насочва	 с	
икономически	 стимули.	 А	
такива	 стимули	 във	 Ви-
зията	няма,	освен	един	–	
по-ниски	 данъци	 за	 тези,	
които	произвеждат	в	тези	
региони.
	 Аз	категорично	не	съм	
съгласен	 със	 записаното	
във	 Визията	 в	 Габрово	
да	 се	 съсредоточи	 ни-
ско-технологични	 произ-
водства,	 текстил	 и	 пр.	 В	
Габрово	 вече	 няма	 пре-
дачници	 и	 тъкачници,	 те	
бяха	 разрушени	 и	 никой	
не	 може	 да	 ги	 възстано-
ви.	 Няма	 ги	 в	 Габрово	 и	
текстилните	училища.	
	 За	 повече	 държава	
в	 здравеопазването	 във	

Визията	на	БСП	се	пред-
вижда	 следното.	 Твърди	
се	 в	 нея,	 че	 страната	
ни	 има	 голяма	 концен-
трация	 на	 болниците	 и	
за	 пример	 се	 посочва,	
че	в	София	има	68	болни-
ци,	а	във	Видин	са	само	
две.	 Предвижда	 се	 във	
Визията	 тази	 диспропор-
ция	 в	 броя	 на	 болници-
те	по	населени	места	да	
бъде	 преодоляна,	 но	 не	
се	посочва	как	ще	стане.	
Според	мен	няма	никаква	
диспропорция	 в	 разпре-
делението	 на	 болниците	
по	населени	места	у	нас,	
защото	 те	 съществуват	
там,	 където	 има	 пациен-
ти.	В	София	живее	пове-
че	от	1,5	млн.	население,	
а	 във	 Видин	 –	 около	 30	
хиляди	 души.	 Съотноше-
нието	 между	 население-
то	 на	 София	 и	 Видин	 е	
около	 50:1,	 следовател-
но	 и	 съотношението	 на	
болниците	 в	 тях	 трябва	
да	 бъде	 същото,	 т.	 е.	 на	
две	болници	във	Видин	в	
София	трябва	да	има	100	
болници,	а	те	са	68.

	 Предложението	лечеб-
ните	 заведения	 в	 някои	
населени	 места	 да	 се	
обединяват	 в	 холдингови	
групи	 бе	 вече	 изпробва-
но	 в	 отделни	 градове	 у	
нас,	 но	 то	 се	 оказа	 не-
ефективно	 и	 не	 доведе	
до	 подобряване	 на	 здра-
веопазването.	Не	виждам	
защо	се	предлага	във	Ви-
зията.	Колкото	до	предло-
жението	болниците	да	не	
са	 търговски	 дружества,	
не	съм	компетентен	да	го	
коментирам.
	 Като	 пример	 за	 от-
тегляне	 на	 държавата	 от	
образователната	 система	
у	 нас	 се	 посочва	 само	
това	във	Визията	на	БСП,	
че	 учебниците	 се	 пишат	
от	 частни	 екипи,	 финан-

сират	се	частни	 училища	
и	 нищо	 повече.	 Всичко	
останало,	 записано	 във	
Визията	 за	 образование-
то,	касае	учебния	процес,	
а	някои	от	тези	препоръ-
ки	са	още	от	времето	на	
римската	 държава,	 като	
тази,	че	учениците	трябва	
не	 само	 да	 запаметяват	
учебното	 съдържание,	 а	
трябва	 да	 се	 учат	 и	 да	
анализират.
	 Тежкият	 проблем	 в	
системата	 на	 българско-
то	 образование	 днес	 е	
диспропорцията	 между	
броя	 на	 местата	 в	 сред-
ните	 и	 висшите	 училища	
и	 броя	 на	 кандидатите	
да	 ги	 заемат.	През	мина-
лата	 учебна	 година	 дори	
българската	 Алма	 матер	
-	Софийският	университет,	
не	 можа	 по	 някои	 спе-
циалности	 да	 си	 попъл-
ни	местата.	А	тази	година	
след	 второто	 класиране	
на	 седмокласниците	 в	
София	 останаха	 незаети	
1	 700	 места	 в	 средните	
училища.	 Има	 само	 едно	
решение	на	този	проблем	
–	тъй	като	населението	на	
България	след	10	ноември	
1989	 г.	 намаля	 от	 9	 млн.	
на	 6	 млн.,	 т.	 е.	 с	 1/3,	 то	
следва,	че	1/3	от	средни-
те	 и	 висшите	 училища	 у	
нас	следва	да	се	закрият	
и	тогава	всичко	в	образо-
ванието	 ще	 си	 дойде	 на	
мястото.	 Няма	 българско	
правителство,	което	би	се	
решило	 да	 го	 направи,	
затова	няма	да	се	повиши	
ефективността	 на	 българ-
ското	образование.
	 В	 заключение	 ще	 по-
соча,	че	не	е	голяма	фи-
лософия	 да	 се	 напише	
една	 програма	 за	 дейст-
вие	 –	 сядаш	 и	 пишеш,	
това	да	се	направи,	оно-
ва	 да	 се	 направи	 и	 т.	
н.	 Майсторлъкът	 е	 да	 се	
организира	 нейното	 из-
пълнение.	 А	 във	 Визия-
та	 на	 БСП	 няма	 нищо	
конкретно	по	нейното	из-
пълнение	–	докога	ще	се	
обсъжда	 Визията,	 кога	 и	
на	 какъв	форум	ще	 бъде	
утвърдена,	как	ще	се	фи-
нансира	 нейното	 изпъл-
нение	и	пр.
	 Обсъждането	 на	 една	
програма	 не	 значи	 само	
да	 се	 пеят	 дитирамби	 за	
нейните	 добри	 качества,	
а	като	че	ли	досега	в	пуб-
ликуваните	 отзиви	 само	
това	се	прави.	Затова	аз	
се	опитах	да	направя	ня-
кои	 критични	 бележки	 по	
Визията	на	БСП.	А	докол-
ко	 съм	 убедителен,	 нека	
читателите	сами	преценят.

За ðолята íа бългаðската äъðжава в Новата вèзèя íа БСП за Бългаðèя

Кога? Какво? 
Къäå? пðåз 
август в Габðово
4 АВГУСТ
10.30 Ч. Уъркшоп	по	народ-
ни	танци	–	в	партньорство	
с	 работилничка	 за	 хора	
„Бяла	Българка“
МАИР „БОжЕНÖИ”

10 – 11 АВГУСТ
ОБРАЗОВАТЕЛНАТА ПРОГРАМА 
„В	 света	 на	 Старопла-
нинската	 архитектура”,	 в	
партньорство	 със	 Сдру-
жение	 „Мещра	 –	 тради-
ционни	 знания	 и	 занаяти”	
и	КАБ
“АРÕИТЕКТУРА И строителни	
техники	от	Възраждането”	
-	 платена	 образователна	
програма,	Център	„Българ-
ка”
 ПЪРВИ МОДУЛ: Лекцион-
ен	 курс	 за	 народната	 ар-
хитектура,	 опазване,	 из-

ползвани	 строителни	 ма-
териали	 и	 конструктивни	
качества,	 гост-лектор	 Да-
рън	Баркър	(Англия)
 ВТОРИ МОДУЛ: Практи-
чески	 –	 демонстрации	 на	
основните	 техники	 за	 ра-
бота	с	традиционни	строи-
телни	материали
11 - 12 АВГУСТ,	 11.00	 –	 16.00	
ч.	 Работилница	 „Май-
сторете, ръчички” -	 ар-
хитектурни	 забавления	 за	
деца,	 Музеен	 детски	 цен-
тър	-	ЕМО	„Етър“

11 АВГУСТ
10.30 Ч. Уъркшоп	по	народ-
ни	танци	–	в	партньорство	
с	 работилничка	 за	 хора	
„Бяла	 Българка“	 -	 МАИР	
„Боженци”

15 - 21 АВГУСТ
МЕжДУНАРОДЕН ПЛЕНЕР ПО 
жИВОПИС „БОжЕНÖИ” 2018	
-	 АИР	 „Боженци”.	 На	 21	
август	 от	 17.30	 ч.	 ще	 се	
открие	 изложба	 с	 твор-
бите	 от	 пленера	 -	 Худо-
жествена	галерия	„Христо	
Цокев”

18 АВГУСТ
10.30 Ч. Уъркшоп	по	народ-
ни	танци	–	в	партньорство	
с	 работилничка	 за	 хора	
„Бяла	 Българка“	 -	 МАИР	
„Боженци”
11.00 Ч. „Съботни	евъргрий-
ни“	 –	 проект	 на	 Народ-
но	 читалище	 „Будителите	
2017“,	финансиран	по	про-
грама	 „Култура“	 на	 Об-
щина	 Габрово	 -	 Открита	
сцена	на	ул.	„Радецка“

21 АВГУСТ
16.30 Ч. Хепънинг	за	деца	и	
възрастни	 –	 изработване	
на	 макети	 на	 Паметника	
на	свободата	на	вр.	Шип-
ка	- Градинката с мечето

22 АВГУСТ
17.30 Ч. Откриване	 на	 из-
ложбата	 „Незабравимите	
български	 опълченци“	 с	
автор	Тошо	 Пейков	 -	 Ху-
дожествена галерия 
„Христо Цокев”

23 АВГУСТ
17.30 Ч. Представяне	на	ал-
бума	 с	 литографии	 „По-

жар	 на	 Балканите“	 -	 Ре-
гионален исторически 
музей
20.30 Ч. Лятно	кино	в	Пар-
ка	 на	 смеха	 -	 „Пласидо“ 
(1961),	режисьор	Луис	Гар-
сия	 Беланга	 -	 Парка	 на	
смеха	 до	 Музей	 „Дом	 на	
хумора	и	сатирата“

24 АВГУСТ
ВИТРИНА 130 години	 от	
рождението	на	Дора	 Габе	
(1888	 –	 1983).	 Виртуална	
изложба	„Поетичният	глас	
на	 жените	 в	 българската	
литература”	 на	 сайта	 на	
библиотеката	-	Регионална	
библиотека	„Априлов	-	Па-
лаузов”
10.30 Ч. Състезание	 за	 из-
качване	 на	 стълбите	 към	
Паметника	 на	 свободата	
на	връх	Шипка
12.30 Ч. Знаем	 ли	 къде	 е	
Шипка?	 –	 открит	 урок	 с	
проф.	Петко	Петков	-	връх	
Шипка	(до	Зимна	войниш-
ка	 землянка	 и	 команден	
пункт	на	ген.	Столетов)
20.30 Ч. Лятно	кино	в	Пар-
ка	на	смеха	 -	 „Овцете	не	

изпускат	влака“	(2014),	ре-
жисьор	Алваро	Фернандес	
Армеро	 -	Парка	на	смеха	
до	Музей	„Дом	на	хумора	
и	сатирата“

25 АВГУСТ 
НАÖИОНАЛНО ЧЕСТВАНЕ НА 
141 ГОДИНИ ОТ ШИПЧЕНСКАТА 
ЕПОПЕЯ

25 – 26 АВГУСТ
„СТЪКЛЕНА ПЛЕТЕНИÖА” –	 в	
партньорство	с	РСО	„Цен-
трална	Стара	планина“
МАИР „БОжЕНÖИ”

27 АВГУСТ
ВИТРИНА И web-презентация	
100	години	от	рождението	
на	Ленард	Бърнстейн	
РЕГИОНАЛНА БИБЛИОТЕКА „Ап-
рилов	-	Палаузов”

28 АВГУСТ
19.00 Ч. „Оперетни	 шедьо-
ври“	 -	 МДТ	 „Константин	
Кисимов“
ЗАЛА „ВЪЗРАжДАНЕ”
20.30 Ч. Лятно	кино	в	Пар-
ка	на	смеха	-	„Изисквания	
да	бъдеш	нормален	човек“	

(2015),	 режисьор:	 Летисия	
Долера	 -	Парка	 на	 смеха	
до	Музей	„Дом	на	хумора	
и	сатирата“

29 АВГУСТ
20.30 Ч. Лятно	кино	в	Пар-
ка	 на	 смеха	 -	 „Зоотроп“	
(2016)	 -	 пълнометражен	
анимационен	 филм	 на	
Сотир	 Гелев	 и	 Пенко	 Ге-
лев	 -	 Парка	 на	 смеха	 до	
Музей	 „Дом	 на	 хумора	 и	
сатирата“

ОщЕ ПРЕЗ АВГУСТ:
ДЕТСКИ ОТДЕЛ на	 Регионал-
на	 библиотека	 „Априлов	
-	Палаузов“
ОТ 10.00 до	 12.00	 ч.	 Зани-
мания	 с	 деца,	 родители,	
приятели	и	гости:	
ПОНЕДЕЛНИК - „Книгомания“	
-	познавателни	игри	с	уче-
нически	 летни	 академии	
и	 доброволци	 на	 библио-
теката	
ВТОРНИК - „Играем	 и	 учим“	
-	образователни	и	занима-
телни	игри	в	Мрежата
СРЯДА - „Приказна	 къщич-

ка“	-	лятна	читалня	на	от-
крито,	 пред	 беседката	 в	
градския	 парк	 зад	 библи-
отеката	
ЧЕТВЪРТЪК - „Деца-добро-
волци	в	ролята	на	помощ-
ник-библиотекари“	
ПЕТЪК - „Творим	 заедно“	 –	
ателие	за	квилинг,	рисува-
не,	декупаж,	моделиране	

ФИЛИАЛ 3 на	 Регионална	
библиотека	„Априлов	-	Па-
лаузов“
„НАПРАВЕНО С любов	 за	
приятел”	 -	 лятна	 работил-
ница	
РЕГИОНАЛЕН ИСТОРИЧЕСКИ МУ-
ЗЕй:	 Изложба „Красотата 
на габровската сокай-
на шевица“, съвместно	 с	
ЕМО	 „Етър“	 и	 МАИР	 „Бо-
женци“	
ИГРА-ПЪЗЕЛ „ОТКРИй съкро-
вището”	в	РИМ	–	Габрово
ИГРА-ПЪЗЕЛ „ДЕЧКОВОТО  
златно	 	съкровище“	–	Де-
чкова	къща
ВИТРИНА НА РИМ	 -	 Габрово	
в	МОЛ	-	Габрово	–	Тракий-
ски	 могили	 в	 Габровска	
област
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всеки ден в ново издание

74 август 2018 г. обяви

прЕВози
ТранспорТ - 2.5 тона, 
16 куб. м, се предлага на 
тел. 0899/377-924
ТранспорТ с камион до 
два тона, самосвал, до-
керски услуги - изнасяне, 
пренасяне, изхвърляне 
на мебели, пренасяне на 
строителни и други тежки 

товари, извозване на не-
нужна покъщнина, стро-
ителни отпадъци до сме-
тището, се предлагат на 
тел. 0898/780-448
ТранспорТ със самос-
вал до 2 тона се предлага 
на тел. 0886/604-711.
ТранспорТ - 3 бр. са-
мосвали, 2.5 - 3.5 - 5 
тона, с автокран се пред-
лага на тел. 0887/357-
039. [22, 20]
услуги с бус, багер и 
самосвал се предлагат на 
тел. 0893/511-154. [12, 2]

даВа заЕМ
крЕдиТи - справки на 
тел. 0897/219-833. [33, 
29]

Вестник	 „100	 вести“	 е	
единственият	 региона-
лен	 всекидневник	 -	 изли-
за	всеки	ден	без	неделя.

оТоплЕниЕ
„рая 08“ - ДъРВА ЗА ОГ-
РЕВ - метрови, нарязани 
и нацепени, БЕЗПлАТЕН 
ТРАНСПОРТ, се продават 
на тел. 0898/450-946, 
0887/105-729.

„Мг-лЕс“ продаВа дър-
ва за огрев - 0887/547-
499, 0878/513-655.
„пЕхлиВаноВ“ - пресяти 
въглища донбас, брике-
ти, дърва - ниски цени, 
безплатен транспорт, се 
продават на тел. 066/805-
642, 0897/892-903.
нарязани и нацепени 
дърва. Реални количе-
ства. Тел. 0879/988-131, 
0879/988-047.

дърВа - нарязани, наце-
пени и метрови, незабав-
на доставка, се продават 
на тел. 0898/519-077. 
[33, 25]
рязанЕ и цепене - тел. 
0894/602-701. [33, 15]
сухи и сурови нацепени 
дърва - 80 лв., се прода-
ват на тел. 0895/752-838. 
[22, 15]
нарязани, нацЕпЕни 
дърва - 80 лв., метрови 

- 70 лв., се продават на 
тел.  0893/511-154. [22, 
14]
дърВа за огрев се про-
дават на тел. 0879/972-
114. [33, 10]
„ФлинТ гайдароВи“ 
(„Петя Гайдарова“) - дон-
баски пресяти въглища, 
брикети, разпалки. Оси-
гурен транспорт. Тел. 
0898/690-606, 066/80-
80-53. [25, 4]

лЕкари
д-р Марина Санкева, 
специалист кожни и ве-
нерически болести, есте-

тична дерматология, гр. 
Габрово, ул. „Брянска“ 
11, понеделник, вторник, 
сряда и петък от 10.00 до 
17.00 часа. Записване на 
тел. 066/800-140

козМЕТика, Масаж
проФЕсионални Ма-
сажисТки - 0876/735-
596. [22, 22]

сТроиТЕлсТВо
кърТи и пробива - 
0897/832-363.
чисТя ТаВани, стаи, 
мази, дворове, извършвам 
всякакви строителни рабо-
ти от А до я. Телефон за 
връзка: 0899/601-444
полаганЕ и шлайфане 
на бетон - тел. 0896/715-
688.
бЕТон, коФраж, армату-
ра, подпорни стени, огра-
ди - 0895/707-050 [22, 
20]
кърТи, пробиВа, изхвър-
ля - 0895/707-050. [22, 
20]
ВъТрЕшни и външни 
ремонти - 0887/357-039 
[22, 20]

събаря плЕВни, къщи, 
гаражи - 0887/357-039 
[22, 20]
ФирМа събаря, почист-
ва за сметка на матери-
алите - тел. 0896/183-
637. [22, 15]
рЕМонТ на циглени по-
криви, топло- и хидрои-
золации, тенекеджийски 
и бояджийски услуги – 
0895/295-654. [10, 9]
Мазилка, Топлои-
золация, фаянс - тел.  
0878/928-538. [11, 6]
събарянЕ, почисТВанЕ 
- тел. 0892/339-132. [22, 
7]
рЕМонТ на стари покри-
ви и подмяна на улуци, 
варови мазилки и други - 
тел. 0876/416-716. [25, 5]
бригада изВършВа ре-
монт на покриви, хидро- и 
топлоизолации, тенеке-
джийски и бояджийски ус-
луги - тел. 0899/638-875. 
[11, 1]

ВъТрЕшЕн рЕМонТ
бЕзпрашно циклЕнЕ - 
0887/040-471.
МонТаж на ламинат, 
паркет, циклене - тел. 
0897/978-762.
Мазилки, заМазки, 
шпакловка, фаянс, терако-
та, монтаж (ламинат, кар-
тон) - тел. 0876/130-074. 
[12, 10]

изолации
алпинисТи - тел. 
0898/907-400
алпинисТи - тел. 
0899/321-190
Топло- и хидроизолации 
на най-добри цени от ал-
пинисти, скеле и гаранция 
за качество - 0897/931-
088 [7, 3]
Топлоизолация - тел. 
0887/131-311. [33, 16]

щори
ЕТ „ВЕдиМа-М“ - щОРИ 
- 066/86-59-50, 0887/22-

43-45.

Ел. инсТалации, 
рЕМонТи
дрЕбни ЕлЕкТроуслуги 
по домовете се предлагат 
на тел. 0899/145-802. [33, 
24]
Ел. МонТаж и поддръж-
ка - тел. 0876/000-084. 
[33, 16]

коМини
проФЕсионално по-
чисТВанЕ на комини - ПО 
ВСякО ВРЕМЕ. Гаранция! 
Тел. 0897/704-502.
коМиночисТач  - 
0889/177-737.

Вик
Вик МонТаж и поддръж-
ка - 0887/680-034.
Вик услуги - мон-
таж и поддръжка - тел. 
0876/000-084. [33, 16]

поддръжка коМпюТри
инсТалация и ремонт 
на компютри. Продажба 
на компютри втора ръка. 
Справки на тел. 0888/410-
117.

косЕнЕ
косЕнЕ, касТрЕнЕ, по-
чистване - тел. 0894/602-
701. [33, 15]
косЕнЕ и поддръж-
ка професионално - тел. 
0899/140-254. [17, 11]
косЕнЕ на трева - тел. 
0886/308-017. [11, 5]
косЕнЕ с храсторез - тел. 
0884/961-840. [11, 3]
косЕнЕ на трева и хра-
сти, рязане на опасни дър-
вета - тел. 0895/193-066. 
[22, 3]

хидроизолации
соФи - хидроизолации с 
PVC мембрана, сертификат 
за изпълнение Швейцария, 
Гаранционен срок 10 годи-

ни - 0888/314-533.
хидроизолация на 
покриви и гаражи - тел. 
0889/658-208. [11, 9]

услуги
коВач - 0892/775-774.
заВаръчни услуги - 
0885/724-671 [10, 8]

градини, басЕйни

ландшаФТЕн ди-
зайн, оФорМлЕниЕ 
и изпълнЕниЕ на 
дВорни МЕсТа, озе-
леняване, водопадни и 
езерни форми, скал-
ни кътове, барбекюта. 
Тел. 0888/942-335.

Отоплåíèå íа пåлåтè
Представител на  
GOLDEN FIRE
инж. ИВАН ГОСПОДИНОВ, 

ИК КОЛОНЕЛ ООД
КОНСУЛТИРА, ДОСТАВЯ, 
МОНТИРА, ПУСКА, ПОДДъРжА. 
Справки на тел. 0887 611 753, 
066 810 410. Офис Габрово  
ул. „Отец Паисий“ 2, ет. 4 в. „100 вести“

билЕТи, пъТуВания
аВТобусни, саМолЕТ-
ни БИлЕТИ се предлагат 
на тел. 066/80-49-48, 
0887/83-61-73.

оказиони
оказион на ул. „Нико-
лаевска“ 147 за техника 
втора употреба. Изкупу-
ва стари антики, стари 
печки, стари хладилници, 
фритюрници, стари менци, 
стари коли, стари часов-
ници, стари книги, стари 
телефони, стари компю-
три, лаптопи и всичко ста-
ро, втора употреба. Тел. 
0899/837-374. [15, 10]

продаВа обзаВЕжданЕ
чисТо ноВа камина на 
пелети „Голдън файър“ 
GFN24, неразопакована, 
на заводска доставна - 
до Габрово, цена - 2100 
лева, се продава на тел. 
0876/286-484 [11, 3]

продаВа Машини
заТочна Машина ДЕ-
кЕл S1 се продава на тел. 
0889/619-337. [5, 3]

продаВа МаТЕриали
каМЕнни плочи - 8 лв./
кв., и дялан камък - 35 
лв., се продават на тел. 
0895/752-838. [22, 15]
цигли - два канала, 
на цена по договаря-
не се продават на тел. 
0890/573-393. [12, 7]

продаВа разни
Тръби, лаМарини, ел. 
мотори и други се прода-
ват на тел. 0895/752-838. 
[22, 15]
хладилни ВиТри-
ни се продават на тел. 
0877/891-525. [11, 10]
казани за ракия се про-
дават на тел. 0886/92-81-
01. [11, 4]

жиВоТни продаВа
ярЕТа до 27 кг - 5 лв., 
от 28 кг - 4 лв. живо 
тегло, се продават на тел. 
0892/989-718. [11, 8]
зайци сЕ продават на 
тел. 0889/182-139. [6, 2]

Млад пръч се продава 
на тел. 0897/280-763. [4, 
2]
агнЕТа, кози, ярета и 
пръч се продават на тел. 
0888/975-692. [11, 1]

пчЕли продаВа
п ч Е л н и  о Т В о д -
ки се продават на тел. 
0878/365-379. [5, 1]

купуВа разни
буркани сЕ изкупуват 
на тел. 066/88-21-13, 
0884/156-497, срещу „ка-
питан Дядо Никола“.
хладилници, пЕчки, 
перални, желязо - всяка-
къв вид, се изкупуват на 
тел. 0894/921-663. [33, 
29]
сТара наФТа се купу-
ва на тел. 0895/752-838. 
[22, 15]
сТъклЕни даМаджа-
ни се изкупуват на тел. 
0877/891-525. [11, 10]

купуВа МаТЕриали
пункТ за вторични ку-
пува всякакви железа - 
справки на тел. 0896/183-
637. [22, 15]

аВТоМобили продаВа
ТаксиМЕТроВ аВТоМо-
бил се продава на тел. 
0896/644-577. [11, 5]
ФолксВагЕн голФ 4, 
1.9, турбо дизел, 110 к. 

с., 2001 г., се продава на 
тел. 0887/402-005. [5, 4]

Микробуси, каМиони
ТоВарЕн LT28, 2.4 Д, 
1992 г., се продава на 
тел. 0897/604-463. [22, 
11]

аВТоМобили 
под наЕМ
аВТоМобили сЕ да-
ват под наем на тел. 

0896/644-577. [11, 5]

„VAIKAR RENTACAR“ 
аВТоМобили под 
наЕМ, ул. „Еману-
ил Манолов“ 28, тел. 
0999/009-008.

скрап, сТари
аВТоМобили
коли за скрап от мяс-
то се изкупуват на тел. 
0899/092-510. [22, 21]

иМоТи продаВа
къща с гараж и дворно 
място се продава на тел. 
0885/53-56-68. [15, 14]
нЕзаВършЕна Вила в 
село Борики се продава 
на тел. 0885/653-243. 
[11, 6]
апарТаМЕнТ на ул. 
„Баба Зара“ 14, 105 кв. 
м, с гараж, за 65 000 
лева се продава на тел. 
0887/759-382. [11, 5]

парцЕл на пътя Габрово 
- Севлиево (до коня) се 
продава на тел. 0892/484-
602. [25, 4]
апарТаМЕнТ В коопера-
ция в идеален център - 
120 кв. м, цена по дого-
варяне, се продава на тел. 
0885/653-251. [11, 2]
рабоТЕщ бизнЕс (дейст-
ващо заведение) в квар-
тал Младост се продава 
на тел. 0897/584-788. 
[11, 2]
къща В квартал Вой-
ново се продава на тел. 
0898/577-723. [11, 2]
МясТо В регулация в 
село Трънето - 1 декар, се 
продава на тел. 0897/386-
911. [6, 1]

Търси под наЕМ
спЕшно! къща за под-
държане или под наем 
дългосрочно се търси на 
тел. 0893/879-032. [3, 3]

иМоТи даВа под наЕМ
ТаВанска сТая за сту-
дент се дава под наем на 
тел. 0878/204-299. [11, 
11]
Магазин сЕ дава под 
наем на  тел. 0877/891-
525. [11, 10]
поМЕщЕниЕ с камера за 
боядисване на автомобили 
се дава под наем на тел. 
0888/415-311. [11, 8]
поМЕщЕниЕ за мага-
зин, склад или офис се 
дава под наем на тел. 
0888/940-484. [11, 5]

аВТосЕрВиз сЕ дава под 
наем на тел. 0878/929-
080. [27, 4]

нощуВки
нощуВки В топ център 
- 10 лв., се предлагат на 
тел. 0876/731-419. [22, 
22]
нощуВки сЕ предлагат 
на тел. 0896/771-078. 
[22, 19]
нощуВки В центъ-
ра се предлагат на тел. 
0878/515-080. [22, 4]

грижа за болни
и ВъзрасТни
даВаМ къща срещу гле-
дане - тел. 066/99-22-44. 
[6, 5]

КУХНЕНСКИ
ШКАФОВЕ 
ОФИС 
МЕБЕЛИ 

МЕБЕЛИ

0897 893 563
0897 843 667

ТИПОВИ 
И ПО ПРОЕКТ 
НА КЛИЕНТА

ЕроТика
прЕдлагаМ саМо еро-
тични масажи, стандарт-
ни, за сериозни хора, 
много сочни са масажи-
те - Габриела, 0895/039-
942. [18, 15]
услуги за мъже - тел. 
0885/885-219. [5, 5]

	 Вашата	обява	ще	бъде	
отпечатана	 още	 на	 след-
ващия	 ден, ако бъде пода-
дена в редакцията на „100 
вести“ до 16.30 часа.

	ЦеНИТе	На	обяВИТе	са: 15 стотинки на дума, 30 ст. на 
дума - в рамка, 40 ст. на дума - в рамка със сива подлож-
ка, без предлози и съюзи, за едно отпечатване. Можете 
да използвате специалните отстъпки за годишни обяви, 
ако Вашата обява излиза през цялата 2018 година. При	
текущите	обяви	всяка	11-та	е	безплатна.	

запознансТВа
руМЕн бончЕВ Енчев, на 49 г., работя в кметството 
в с. царева ливада. Имам средно образование. За-
вършил съм СПТУ по МВ - Дряново. Свиря на устна 
хармоника. Пуша, но не пия. Търся добра домакиня 
между 40-50 години. Тел. 0884/734-764. [11, 9]
Търся жЕна до 30 години с цел брак - тел. 
0887/875-544. [3, 2]
Търся даМа до 45 години, с чувство за хумор, неан-
гажирана, за съвместен живот. Добри условия - цен-
тър. Тел. 0895/352-367. [6, 1]

Вашата обява ще бъде отпечатана още на следващия ден, ако 
бъде подадена в редакцията на „100 вести“ до 16.30 часа. Обяви се 
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отстъпки за годишни обяви за цялата 2018 година.
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	 Регионален	 историче-
ски	 музей	 -	 Габрово	 съх-
ранява	 синя	 керамична	
възпоменателна	чаша,	коя-
то	 принадлежи	 на	 Иван	
(Иванчо)	Николов	(Никола-
ев)	 Габровски	 (1854	 -	 1938	
г.)	-	опълченец	от	Четвърта	
дружина,	 роден	 в	 коли-
би	 Страшката	 река	 (дн.	 в	
Габрово).	 Музеят	 откупува	
чашата	 от	Иван	Илиев	 Га-
бровски	 през	 1993	 година.	
Тя	се	различава	от	остана-
лите,	тъй	като	на	дъното	й	
с	молив	ръкописно	е	изпи-
сано:	„За	спомен	на	Ивана	
от	дядо	му	Иван“.
	 По	 повод	 25-годишни-
ната	от	честването	на	Шип-
ченските	 боеве	 през	 1902	
г.,	по	поръчка	на	поборни-
ческо	 опълченското	 дру-
жество	в	сливенския	клон,	
са	изработени	от	майстори	
грънчари	 керамични	 гле-

джосани	 чаши	 в	 син	 или	
зелен	 цвят.	 В	 горната	 им	
част	е	изписан	 текст:	 „где	
борците	 неотстъпно	 рату-
ват	 за	 права,	 тиранията	
изчезва,	 победен	е	врага“,	
а	в	долната	част	на	чашата	
(под	 баталната	 компози-
ция)	 хоризонтален	 надпис	
с	релефни	букви:	„В	памя-

тъ	 на	 шипченските	
герои	1877	 -	9,	10	и	
11,	VIII“.	На	лицевата	
й	част	са	изобразе-
ни	 релефно	 сцени	
от	Шипченските	 бо-
еве.
	 Според	изследва-
нията	за	опълченеца	
Иван	Габровски,	той	
от	 малък	 изкарва	
прехраната	 си	 като	
козар	 и	 чирак.	 По-
сещава	 училище	 до	
второ	 отделение	 в	
Нова	Махала	(Апри-
лово),	 впоследствие	

е	обучаван	от	отец	Илари-
он	 в	 Соколския	 манастир	
като	 при	 него	 усъвършен-
ства	 черковното	и	 славян-
ско	 писмо	 и	 четмо.	 Учи	
и	 за	 абаджия	 при	 Цанко	
Чифликов.	 Чиракувайки,	
Ив.	 Н.	 Габровски	 попада	
тайно	 на	 емигрантския	

вестник	 „Свобода“	 на	 Лю-
бен	 Каравелов,	 откъдето	
разбира:	 „робството	 не	 е	
вечно,	 че	 далеч	 отвъд	Ду-
нава	 има	 българи,	 които	
мислят	и	се	борят	за	сво-
бодата	 на	 неговото	 оте-
чество“.
	 Вдъхновен	 от	 идея-
та,	 отива	 в	 град	 Русчук	
(Русе),	за	да	бъде	по-близо	
„до	 братята	 хъшове	 във	
Влашко“	и	започва	да	слу-
гува	 в	 един	 железарски	
дюкян.	 През	 1875	 г.	 Иван	
Н.	 Габровски	 преминава	 с	
лодка	 Дунава	 във	 Влаш-
ко,	намира	си	работа	като	
абаджия	 в	 Порчево.	 Впо-
следствие	 се	 установява	
в	 Букурещ,	 където	 работи	
в	 печатницата	 на	 Любен	
Каравелов.	На	20	май	1876	
г.	 се	 прощава	 с	 Любен	
Каравелов	 и	 заминава	 за	
Браила,	където	се	записва	

като	 доброволец	 в	 Сръб-
ско-турската	война.
	 На	 20	 юни	 1876	 г.	 за-
минава	 за	 град	 Кладово,	
където	 около	 един	 месец	
се	 обучава	 и	 замина-
ва	 за	 Делиград	 под	 ко-
мандването	 на	 сръбския	
главнокомандващ	 генерал	
Михаил	 Черяев,	 зачислен	
е	 в	 Четвърти	 батальон	 в	
стрелковата	 рота	 с	 ротен	
командир	 капитан	 Райчо	
Николов	 и	 взема	 участие	
в	 боевете	 при	 местността	
Крагуевац	 -	 Кревет.	 След	
приключването	 на	 военни-
те	действия,	Ив.	Н.	Габров-
ски	 се	 връща	 в	 Букурещ.	
На	 1	 май	 1877	 г.	 отива	 в	
Плоещ,	където	се	включва	
в	състава	на	Първото	Бъл-
гарско	опълчение	и	постъп-
ва	 в	 IV-та	 дружина,	 V-та	
рота.	Участва	в	битките	на	
връх	Св.	Никола,	Шейново	

и	 село	 Тича	 (Котленско).	
Съществуват	 различни	 ин-
формации	за	жизнения	път	
на	 Иван	 Николов	 Габров-
ски	 след	Освобождението.	
Според	 някои	 изследова-
тели	 той	 по	 всяка	 вероят-
ност	 живее	 в	Търново,	 но	
сведенията	 са	 оскъдни	 и	
не	могат	 да	посочат	 заня-
тието	му.	Премества	се	да	
живее	 в	 Габрово,	 където	
остава	до	смъртта	си.	През	
1923	г.	е	обявен	за	почетен	
гражданин	 на	 града.	 Илия	
Габровски	 пише,	 че	 след	
Освобождението	 Иван	 Н.	
Габровски	 е	 назначен	 за	
старши	 полицстражар	 в	
Търново,	 където	 получава	
и	 прякора	 Габровски,	 кой-
то	 му	 е	 даден	 от	 неговия	
началник,	 защото	 бил	 от	
Габрово.	 В	 София	 постъп-
ва	 като	 раздавач	 и	 носи	
кореспонденцията	на	Иван	

Вазов.	По-късно	 се	 връща	
в	 Габрово	 и	 постъпва	 по-
щальон	 в	 сухопътна	 поща	
Габрово	-	Русчук.	През	1882	
г.	 получава	 от	 Плевенския	
окръжен	съвет	материална	
награда	-	30	дюлюма	земя	
в	 с.	 Радинец	 (Обнова),	
Плевенско,	 от	 местността	
Куру	 дере.	 Награден	 е	 с	
шест	медала	за	храброст	и	
граждански	 заслуги:	 брон-
зов	 -	 сръбски	 от	 военно	
време;	сребърен	-	руски	от	
военно	време;	бронзов	-	от	
Батенберг;	 бронзов	 -	 Ап-
рилско	 въстание;	 железен	
кръст	 за	 Независимост-
та	 на	 България;	 сребърен	
кръст	за	храброст.
	 Иван	 Н.	 Габровски	 е	
дългогодишен	 секретар	 на	
поборническо	 опълченско-
то	 дружество.	 Почива	 на	
21	януари	1938	г.	от	сърде-
чен	удар.

ВЕЛА ЛАзАРОВА

	 Очакваната	 изложба	
„Хиляди	 планини	 и	 реки”	
на	 китайския	 художник		
Чен	 Уайнонг,	 открита	 на	
2	 август	 в	 Художествена	
галерия	 „Христо	 Цокев”	
-	 Габрово,	 привлече	 вни-
манието	 на	 многобройна	
публика.
	 Като	 приветства	 аван-
гардния	автор,	Евгени	Не-
дев	 -	 директор	на	 галери-
ята,	 отбеляза:	 „Благодаря,	
Чен,	 че	 прие	 поканата	 ни		
да	гостуваш	в	нашия	град.	
С	това	ти	доказваш,	че	из-
куството	няма	граници,	че	
единствено	 то	е	способно	
да	преодолява	разстояния,	
народи,	 езици	 и	 култури.	
Нашите	 два	 народа	 си	
приличат	 по	 това,	 че	 все-
ки	 има	 собствена	 азбука,	
помогнала	 му	 да	 съхрани	
своята	 култура	през	веко-
вете.	С	теб	като	творци	си	
приличаме	 по	 това,	 че	 и	
двамата	намираме	вдъхно-
вение	в	планините.
	 За	нас,	 габровци,	 чий-
то	град	е	възникнал	и	съ-
ществува	 благодарение	
на	 планината,	 е	 особена	
чест	 да	 бъдем	 домакини	
на	 тази	 изложба,	 вдъхно-
вена	и	озаглавена	„Хиляди	
планини	 и	 реки”.	 Добре	
дошъл,	Чен!”.
	 В	обръщението	си		Чен	
Уайнонг	 отбеляза	 своите	
търсения,	 нови	 впечат-
ления.	 Той	 използва	 	 ки-
тайската	 калиграфия	 за	
създаване	 на	 абстрактни	
произведения,	повлияни	от	
традициите	и	философията	
на	 китайската	живопис.	 В	
превода	 от	 китайски	 по-
магаше	Самуил	Ангелов	от	
Пловдив:	„За	мен	е	чест	-	
каза	Чен	Уайнонг,	-	че	мо-
ята	художествена	изложба	
е	в	Габрово.	Благодарение	
на	галерия	„Христо	Цокев”	
моите	 художествени	 твор-

би	и	аз	имаме	възможност	
да	се	срещнем	с	вас.	
	 Миналият	 декември	
имахме	 творчески	 обмен	
в	 Международния	 център	
за	 изкуства	 Сите	 де-з-ар	
в	 Париж	 заедно	 с	 дирек-
тора	на	 галерията	Евгени.	
Тогава	 се	 роди	 идеята	 за	
изложбата.
	 Преди	три	дни	със	съ-
пругата	 ми	 за	 пръв	 път	
дойдохме	 в	 България.	
Като	 художник	 идване-
то	 на	 нова	 дестинация	 и	
възможността	 да	 напра-
вя	 тази	 изложба	 ми	 дава	
шанс	да	опозная	един	нов	
свят	и	нови	приятели	чрез	
изкуството.	Името	на	тази	
изложба	 е	 „Хиляди	 пла-
нини	 и	 реки”.	 Това	 е	 ки-
тайски	 идиом.	 В	 Чианшан	
произношението	 означава	
да	се	опишат	много	пейза-
жи.	 Метафората	 е	 трудна	
и	широка.
	 От	 Китай	 до	 България	
трябва	да	се	лети	над	пла-
нини	 и	 реки.	 Пейзажна-
та	живопис	на	китайското	
изкуство	 се	 различава	 от	
западната	живопис.	Китай-
ските	 художници	 трябва	
да	 четат	 хиляди	 книги	 и	
да	 пътуват	 на	 хиляди	 ки-
лометри,	 за	 да	 успеят	 да	
споделят	това	изкуство.
	 Изложбата	 е	 разделе-
на	на	три	части.	
	 Първата	 част	 е	 из-
пръскването	 на	 мастило	
-	 27	 картини.	 Серията	 е	
създадена	през	2017	годи-
на	на	жълта	хартия.
	 Втората	част	е	голяма-
та	 инсталация	 в	 средата	
на	изложбената	зала	с	ви-
деиопрожекции,	 проекти-
рани	върху	нея.
	 Използвах	160-те	стола	
на	 галерията	 и	 100	 ква-
дратни	метра	бяло	платно	
като	 спонтанно	 натрупах	
планините,	 които	 симво-
лизират	 непрекъснатост,	
безкрая	 -	 подобно	 на	 ро-

дения	в	Габрово	художник		
Христо	Явашев	-	Кристо.		
	 Видеопрожекциите	
включват:
	 -	 „Хиляди	 километри		
реки	и	планини”	-	картина	
на	Земята,	снимана	от	са-
молет	 на	 височина	 10	 000	
метра.	 Тя	 е	 свързана	 с	
известната	 картина	 „Хиля-
дата	 мили	 от	 реката”	 на	
династията	Song	в	Китай.
	 -	 „Chang	Shu”	 е	 видео	
творба,	 абстрактна	 кали-
графия	от	Китай.	Музиката	
е	древна	китайска	песен	-	
„Планинска	течаща	вода”.
	 -	„Калиграфия	на	вятъ-
ра”,	 записана	 е	 миналата	
година	 на	 площада	 пред	
музея	 за	 модерно	 изку-
ство	„Помпиду”	в	Париж.
След	 откриване	 на	 из-
ложбата	на	живо	рисувам	
10-метрова	съвременна	ка-
лиграфия	 за	 всички	 вас.	
Докато	рисувам,	показвам	
значението	на	движението	
„Тао”	 -	 истина,	 път,	 посо-
ка,	морал,	причина,	метод,	
говор.
	 Тази	 изложба	 е	 пода-
рък	 на	 Габрово.	 Градът,	 в	
който	 намерих	 ново	 худо-
жествено	вдъхновение.
	 Накрая	 бих	 завършил	
с	думите	на	китайски	поет	
от	династията	Тан:	„Памет-
та	 на	 морето,	 краят	 на	
света”.	 Това	 означава,	 че	
има	 близки	 приятели	 на	
четирите	 морета.	 И	 да	 са	
далеч,	те	изглеждат	близо	
до	вас.	
	 Творбата,	 създадена	
на	 живо	 по	 време	 на	 из-
ложбата,	 остава	 за	 гале-
рия	„Христо	Цокев”.
	 Благодаря	 на	 целия	
персонал	 на	 галерията,	
благодаря	на	съпругата	ми	
Джиан	Ликинг,	 че	ме	при-
дружи.	Благодаря	от	цяло-
то	си	сърце”.
	 Изложбата	на	Чен	Уай-
нонг	е	открита	за	посеще-
ние	до	20	август.

Кèтайскèят хуäожíèк Чåí Уайíоíг äаðè хуäожåствåíата сè èзложба 
è съзäаäåíата от íåго íа жèво твоðба íа ÕГ „Õðèсто Öокåв” - Габðово

РУЖА ЛЮБЕНОВА

	 Утре,	 5	 август,	 от	 21	
часа	в	лятното	кино	в	Дря-
ново	 желаещите	 жители	 и	
гости	 на	 града	 ще	 видят	
филма	на	Стефан	Команда-
рев	 „Посоки“.	Това	 е	 част	
от	 турнето	 на	 Пътуващото	
лятно	кино	на	БНТ	1.	
	 „Тази	 година	 органи-
заторите	 отново	 включиха	
Дряново	 в	 своето	 турне,	
по	 покана	 на	 Общинска	
администрация	 и	 Народно	
читалище	 „Развитие-1869“	
-	съобщиха	от	Община	Дря-
ново.	-	Зрителите	ще	се	на-
сладят	 на	 една	 от	 най-но-
вите	и	актуални	продукции	
на	 родното	 кино.	 Малко	
преди	прожекцията,	в	18,30	

часа,	 на	 ларгото	 в	Дряно-
во	 децата	 и	 всички,	 които	
пазят	 детското	 в	 себе	 си,	
ще	 имат	 възможността	 да	
посетят	 пътуващата	 детска	
библиотека	на	БНТ.	Там,	на	
кралския	 трон	 на	 книгите,	
всеки	ще	може	да	седне	и	
да	 почете	 любима	 детска	
приказка,	 да	 замени	 вече	
прочетени	книги	с	други,	да	
дари	любимите	от	детство-
то	 четива	 за	 разпростра-
нение	 в	 книжните	 кабинки	
из	 града	 или	 да	 направи	
подарък	 на	 любопитните	
малки	 читатели,	 жадни	 за	
магия	и	приключения.“
	 Филмът	 „Посоки“	 е		
копродукция	 между	 Бълга-
рия,	Германия	и	Република	
Македония	 от	 2017	 г.	 на	

режисьора	 Стефан	 Коман-
дарев.	Той	представя	шест	
истории,	 случващи	 се	 в	
шест	отделни	таксита	в	Со-
фия	в	рамките	на	24	часа.	
Водещите	 герои	 (в	 ролите	
Георги	 Кадурин,	Асен	 Бла-
течки,	Васил	Василев	–	Зу-
ека,	 Юлиян	 Вергов,	 Нико-
лай	Урумов	и	др.)	са	такси-
метровите	 шофьори,	 които	
са	 най-точните	 свидетели	
на	 случващото	 се	 в	обще-
ството.	 Останалите	 герои	
са	клиентите	на	такситата,	
които	 са	 от	 най-различни	
обществени	слоеве.
	 От	 Община	 Дряново	 и	
екипът	 на	 БНТ	 1	 поканиха	
желаещите	в	Лятното	кино,	
„където	 за	 всички	 зрители	
на	филма	ще	има	 пуканки	

и	 гарантирано	 добро	 на-
строение	 в	 лятната	 недел-
на	вечер“,	допълниха	от	об-
щинската	администрация.
	 Това	 е	 седмият	 сезон	
на	проекта	 „Пътуващо	лят-
но	кино	с	БНТ1“.	Целта	му	
е	 да	 достигне	 и	 до	 най-
малките	 селища	 в	 стра-
ната,	 където	 кино	 няма	от	
десетилетия.	През	 измина-
лите	 шест	 години	 повече	
от	 100	 000	 души	 гледаха	
168	 безплатни	 прожекции.	
57	 български	 заглавия	 от	
игралното,	 документално-
то,	късометражното	и	ани-
мационно	 кино	 срещнаха	
нови	почитатели.	
	 Тазгодишното	 турне	 на	
кампанията	 започна	 на	 19	
юли	 т.	 г.	 То	 включва	 без-

платни	 прожекции	 в	 общо	
24	населени	места	в	стра-
ната.	Специално	 за	 зрите-
лите	 на	 БНТ	 атмосферата	
от	 гостуванията	на	пътува-
щото	 кино	 отразяват	 жур-
налистите	 Анна	 Ангелова,	
Елица	Кънчева	и	Драгомир	
Драганов.	
	 Репортажите	 ще	 бъдат	
излъчвани	в	специален	мо-
дул	 от	 12,30	 часа	 в	 дел-
ничните	 дни,	 веднага	 след	
обедната	 информационна	
емисия	„По	света	и	у	нас“	
по	БНТ1,	съобщиха	органи-
заторите.	 Кампанията	 на	
БНТ	 е	 носител	 на	 прес-
тижните	 награди	 Eventex	
Awards	България	 и	Eventex	
Awards	International,	както	и	
на	„Златно	сърце“.

Утðå вåчåð Пътуващото лятíо кèíо спèðа в Дðяíово с фèлма „Посокè”

Възпомåíатåлíа чаша íа опълчåíåца Иваí Габðовскè å култуðíа цåííост за август

ДЕКЛАРАЦИЯ

от Пламен Георгиев

Председател на УС на Сдружение 
ФК „ЯНТРА ГАБРОВО“

Във	връзка	с	постъпило	на	 25.07.2018	
г.	 писмо	 от	 ФК	 „ЯНТРА	 1919“	 относно	 обединение	
на	 двата	 футболни	 клуба	 бих	 искал	 да	 декларирам	
следното:
	 На	 22.06.	 в	 офиса	на	ФК	 „ЯНТРА	 ГАБРОВО“,	 	 по	
желание	на	г-н	Мънчев	и	със	съдействието	на	Виктор	
Венков,	беше	проведена	среща	между	представители	
на	 двата	 клуба	 –	 за	 ФК	 „ЯНТРА	 ГАБРОВО“	 Христо	
Куцилев	и	Пламен	Георгиев,	а	за	ФК	„ЯНТРА	1919“	-	
Стоян	Дачев	 и	Николай	Мънчев.	 На	 тази	 среща	 г-н	
Мънчев	наистина	поднесе	извиненията	си	за	всички	
вреди,	които	волно	или	неволно	е	нанесъл	на	всички	
присъстващи,	 и	 заяви,	 че	 желае	 с	 общи	 усилия	 да	
постигнем	 така	 желаното	 обединение.	 За	 тази	 цел	
той	декларира,	че	ще	поеме	следните	ангажименти	в	
обединения	клуб:

Пълното изложение на ФК „ЯНТРА ГАБРОВО“ 
по казуса очаквайте в броя на „100 вести“ 

в понеделник - 6 август 2018 г.


